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§ 185 Anmälan av inkomna skrivelser 
 
Sammanfattning 
Anmälan av inkomna skrivelser till kommunstyrelsens sammanträde den 14 augusti 2024. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 

1. Kommunstyrelsen lägger informationen om inkomna skrivelser till handlingarna. 

Anmälningar 
• STK-2024-518-15.5  Protokollsutdrag KF 2024-05-23 § 174 Godkännande av 

investeringsavtal för genomförandetav projektet MAXIMA 
• STK24225823  Cirkulär 24:33 Arbetsförmedlingens beslut om vidareplacering 

vid subventionerade anställningar 
• STK-2024-37-18  Protokoll 240613 KCS II justerad 
• STK24226140  Oförändrad förbundsavgift år 2025 till Sveriges kommuner 

och Regioner 
• STK-2024-1030-1  Granskning av färdtjänsten 
• STK-2024-1030-2  Rapport - Granskning av färdtjänsten 
• STK-2024-17-2.1  Protokoll Förbundsstyrelsen VA SYD 2024-05-03 
• STK-2024-17-2.2  Protokoll Förbundsstyrelsen VA SYD 2024-06-10 
• STK-2024-17-2.4  Protokoll Ägarnämnd VA SYD Malmö 2024-05-30 
• STK-2024-17-2.5  Protokoll Förbundsfullmäktige VA SYD 2024-06-18 
• STK-2024-37-19  Protokoll 240619 KCS extra - Justerat 
• STK24226771  Cirkulär 24:36 Huvudöverenskommelse, HÖK 24, med 

Svenska Kommunalarbetareförbundet 
• STK24226773  Cirkulär 24:36 Bilaga 1 HÖK 24 utom bilaga 2 Allmänna 

bestämmelser 
• STK24226774  Cirkulär 24:36 Bilaga 2 Redogörelse för HÖK 24 utom bilaga 

2 Allmänna bestämmelser 
• STK24226833  Cirkulär 24:36 Bilaga 4 Avsiktsförklaring gällande arbetstid 
• STK24226836  Cirkulär 24:36 Bilaga 5 Avsiktsförklaring om 

kompetensförsörjning av välfärden 
• STK24226837  Cirkulär 24:36 Bilaga 6  Avsiktsförklaring om friskfaktorer i 

välfärden 
• STK24226775  Cirkulär 24:36 Bilaga 3 Avsiktsförklaring gällande löneavtalet, 

Kommunal 
• STK24226838  Cirkulär 24:36 Bilaga 7  Överenskommelsen om handläggning 

av dispenser för arbete som regleras av bilaga R 
• STK24226839  Cirkulär 24:36 Bilaga 8  Bilaga R till Allmänna bestämmelser 
• STK24226845  Cirkulär 24:02 Huvudöverenskommelse HÖK 24 med OFRs 

förbundsområde Hälso- och sjukvård 
• STK24226846  Cirkulär 24:02 Bilaga 1  HÖK 24 OFR Hälso- och sjukvård 
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• STK24226852  Cirkulär 24:02 Bilaga 3 Avsiktsförklaring om löneavtalet 
• STK24226853  Cirkulär 24:02 Bilaga 4 Avsiktsförklaring om arbetstider 
• STK24226854  Cirkulär 24:02 Bilaga 5 Avsiktsförklaring om 

kompetensförsörjning av välfärden 
• STK24226855  Cirkulär 24:02 Bilaga 6  Avsiktsförklaring om friskfaktorer i 

välfärden 
• STK24226856  Cirkulär 24:02 Bilaga 7 Centrala parters samsyn och 

vägledning om prioritering av särskilt yrkesskickliga 
• STK24226857  Cirkulär 24:02 Bilaga 8 Samsynsdokument 

Utbildningsanställningar för sjuksköterskor under specialistutbildning samt  
utbildning till barnmorska 

• STK24226858  Cirkulär 24:02 Bilaga 9  Överenskommelse om 
kompetenskommission 

• STK24226842  Uppdrag att kartlägga, identifiera åtgärder och lämna förslag 
för att skapa en trygg arbetsmiljö för ambulanspersonal (delvis) 

• STK24226992  Kommunfullmäktige beslut 240619 § 133 Särskilt yttrande (M) 
- Utredning av möjliga organisationsformer för en studentbostadsaktör med 
kommunalt huvudmannaskap 

• STK24226984  Kommunfullmäktige beslut 240619 § 129 muntlig 
gruppreservation (M), (V), (SD) och (C) -  Tillväxtkommissionen för ett 
inkluderande och hållbart Malmö - Slutrapport 

• STK-2023-1422-22  Havs- och vattenmyndigheten har beslutat om bedömning av 
miljötillståndet i svenska havsområden samt om ändringar i HaV:s föreskrifter 
HVMFS 2012:18 

• STK-2023-1422-23  Marin strategi för Nordsjön och Östersjön 2024-2029 - 
Bedömning av miljötillstånd och socioekonomisk analys 

• STK24225824  Cirkulär 24:33 Bilaga 1 - Rättsligt ställningstagande 
Arbetsförmedlingen 

• STK-2024-973-1  Dp 5686 Följebrev till samrådshandlingar 
• STK-2024-1029-1  Förskolenämnden beslut 240612 § 114 Särskilt yttrande (M), 

(SD) och (V) 
• STK-2024-1029-3  Förskolenämndens lägesbedömning - förutsättningar och tema 

2024 
• STK-2024-1063-1  Grundskolenämnden beslut 240618 § 98 Särskilt yttrande (M) 
• STK-2024-1063-2  Förutsättningsrapport 2023-2024 - grundskolenämnden 
• STK-2024-1100-1  Hälsa-, vård- och omsorgsnämnden beslut 240620 § 68 
• STK-2024-37-20  Protokoll 240809 KCS I Justerat 
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§ 186 Redovisning av delegeringsbeslut 
 
Sammanfattning 
Enligt kommunallagen kapitel 6 § 37-40 kan nämnden lämna över rätten att fatta beslut i 
vissa ärenden, så kallad delegering. Nämnden kan delegera till exempelvis ett utskott, en 
ledamot, eller en tjänsteperson. De beslut som får delegeras finns med i 
nämndensdelegationsordning. Alla beslut som fattas med stöd av delegation ska redovisas 
på nästkommande sammanträde. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 

1. Kommunstyrelsen godkänner redovisningen av delegerade beslut. 

   

Reservationer och särskilda yttranden 
Magnus Olsson (SD) och Anders Olin (SD) avser lämna in ett särskilt yttrande, bilaga 1. 
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§ 187 Remiss Klimat- och näringslivsdepartementet - En ny 
beredskapssektor - för ökad försörjningsberedskap (SOU 2024:19) 

STK-2024-718 
 
Sammanfattning 
Malmö stad har fått möjlighet att yttra sig över Klimat- och näringslivsdepartementets 
remiss En ny beredskapssektor - för ökad försörjningsberedskap. Förslagen i utredningen 
syftar till att stärka Sveriges förmåga att upprätthålla en nödvändig försörjning och 
därigenom säkerställa tillgång till samhällsviktiga varor och tjänster vid fredstida 
krissituationer, höjd beredskap och ytterst krig. 
 
Förslaget innebär tillskapandet av en ny beredskapssektor, som omfattar funktionerna 
bygg, handel och industri. Dessa funktioner saknar idag hemvist i beredskapssystemet. 
 
Tillväxtverket, Sveriges geologiska undersökning och Boverket utses till 
beredskapsmyndigheter. Tillväxtverket och Boverket får dessutom ansvar för en 
återetablerad byggnads- och reparationsberedskap (BRB) inom sina ansvarsområden i 
väntan på att ansvarsstruktur och former för BRB utreds. Ytterligare 
beredskapsmyndigheter kan komma att tillföras i ett senare skede. Tillväxtverket föreslås att 
utses till sektorsansvarig myndighet, det vill säga expertmyndighet med ansvar i normalläge, 
vid kris och krig. 
 
Stadskontoret välkomnar förslaget men betonar vikten av att eventuella kostnader som 
uppkommer för kommunen finansieras fullt ut i enlighet med den kommunala 
finansieringsprincipen.  
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 

1. Kommunstyrelsen godkänner yttrandet och skickar det vidare till Klimat- och 
näringslivsdepartementet.  

Beslutet skickas till  
Klimat- och näringslivsdepartementet 
Stadsbyggnadsnämnden 
Servicenämnden 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 240805 §362 Remiss Klimat- och 

näringslivsdepartementet - En ny beredskapssektor - för ökad 
försörjningsberedskap (SOU 2024:19) 

• G-Tjänsteskrivelse KSAU 240805 Remiss Klimat- och näringslivsdepartementet - 
En ny beredskapssektor - för ökad försörjningsberedskap (SOU 2024:19) 

• Förslag till yttrande KSAU 240805 Remiss Klimat- och näringslivsdepartementet - 
En ny beredskapssektor - för ökad försörjningsberedskap (SOU 2024:19) 
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• Servicenämnden beslut 240618 § 60 
• Remissvar servicenämnden 
• Stadsbyggnadsnämnden beslut 240618 §175 
• Remissvar stadsbyggnadsnämnden 
• Remiss Klimat- och näringslivsdepartementet - En ny beredskapssektor - för ökad 

försörjningsberedskap (SOU 2024:19) 
• En ny beredskapssektor - för ökad försörjningsberedskap (SOU 2024:19) 
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§ 188 Remiss Finansdepartementet - Ett effektivt straffrättsligt skydd för 
statliga stöd till företag (SOU 2024:24) 

STK-2024-765 
 
Sammanfattning 
I betänkandet föreslås ett nytt straffrättsligt skydd för statlig företagsstöd.  
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 

1. Kommunstyrelsen godkänner förslag till yttrande och skickar yttrandet till 
Finansdepartementet.  

Beslutet skickas till  
Finansdepartementet 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 240805 §364 Remiss Finansdepartementet - Ett effektivt 

straffrättsligt skydd för statliga stöd till företag (SOU 2024:24) 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 240805 Remiss Finansdepartementet - Ett effektivt 

straffrättsligt skydd för statliga stöd till företag (SOU 2024:24) 
• Förslag till yttrande KSAU 240805 Remiss Finansdepartementet - Ett effektivt 

straffrättsligt skydd för statligt stöd till företag (SOU 2024:24) 
• Remiss Finansdepartementet - Ett effektivt straffrättsligt skydd för statliga stöd till 

företag (SOU 2024:24) 
• Ett effektivt straffrättsligt skydd för statliga stöd till företag (SOU 2024:24) 
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§ 189 Årsredovisning 2023 FINSAM i Malmö samt tilldelning av medel för 
2025 

STK-2024-1032 
 
Sammanfattning 
Föreligger årsredovisning för samordningsförbundet FINSAM i Malmö 2023, fråga om 
förbundsstyrelsens ansvarsfrihet samt förfrågan om medelstilldelning 2025. Stadskontoret 
förordar att årsredovisningen läggs till handlingarna, att styrelsen beviljas ansvarsfrihet samt 
förfrågan om medelstilldelning för 2025 beviljas.  
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 

1. Kommunstyrelsens inriktning är att för 2025 bevilja FINSAM i Malmö 7 098 500 
kronor för finansiering av verksamheten för Malmö stads del. 

   

Reservationer och särskilda yttranden 
Magnus Olsson (SD) och Anders Olin (SD) avser lämna in ett särskilt yttrande, bilaga 2. 

Beslutet skickas till  
FINSAM i Malmö 
Stadskontoret, Omvärld och näringsliv 
Stadskontoret, Intern ledning och stöd, Ekonomi och utveckling 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut och beslut KSAU 240805 §366 Årsredovisning 2023 FINSAM i 

Malmö samt tilldelning av medel för 2025 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 240805  Årsredovisning 2023 FINSAM i Malmö samt 

tilldelning av medel för 2025 
• Årsredovisning FINSAM 2023 underskriven 
• Önskemål från Finsam i Malmö om medelstilldelning 2025 
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§ 190 Årlig rapport 2023 från Malmö stads råd för den nationella 
minoriteten romer 

STK-2024-865 
 
Sammanfattning 
Kommunfullmäktige i Malmö stad beslutade i maj 2014 att ge dåvarande sociala 
resursnämnden, genom Romskt informations- och kunskapscenter (RIKC), ansvar för 
framtagande, uppföljning och rapportering av Handlingsplan för den nationella minoriteten 
romer utifrån Policy avseende Malmö stads arbete med att tillgodose de nationella 
minoriteternas rättigheter. 
 
Från och med 2020 omfattar planen stadens samtliga 14 förvaltningar. En reviderad plan 
för perioden 2023 – 2025 antogs av kommunstyrelsen i maj 2023. 
 
Den i ärendet redovisad rapporten är rapport för 2023. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 

1. Kommunstyrelsen lägger årlig rapport 2023 från Malmö stads råd för den 
nationella minoriteten romer, till handlingarna. 

   

Beslutsgång 
Ordförande Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag. 
 
Anton Sauer (C) yrkar att ärendet ska lämnas vidare till kommunfullmäktige för beslut. 
 
Helena Nanne (M) instämmer i Anton Sauers (C) yrkande. 
 
Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att kommunstyrelsen bifaller 
arbetsutskottets förslag. 
 

Reservationer och särskilda yttranden 
Anton Sauer (C), Helena Nanne (M) och Håkan Fäldt (M) reserverar sig mot beslutet och 
avser att lämna in en gemensam skriftlig reservation, bilaga 3. 
 
Magnus Olsson (SD) och Anders Olin (SD) avser att lämna in ett särskilt yttrande, bilaga 4. 

Beslutet skickas till  
Malmö stads råd för den nationella minoriteten romer 
Romskt informations- och kunskapscenter 
Stadskontoret, avdelningen för intern ledning och stöd 
Stadskontorets handläggare 
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Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 240624 §352 Årlig rapport 2023 från Malmö stads råd för 

den nationella minoriteten romer 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 240624 Återrapportering av årlig rapport från Malmö 

stads råd för den nantionella minoriteten romer 
• Årliga rapport 2023 från Malmö stads råd för den nationella minoriteten romer 
• Särskilt yttrande (C) 
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§ 191 Återrapportering av fördelning av medel inom staden ur 
klimatstrategisk budget 2023 

STK-2023-661 
 
Sammanfattning 
Kommunfullmäktige beslöt i budget 2023 om en extra satsning på klimat- och miljöfrågor 
genom att tillföra medel på 10 000 000 kronor.Ärendet är en återrapportering för hur 
medlen har använts under 2023. 
 
Stadskontoret bedömer att klimatstrategisk budget för 2023 fördelats på ett konstruktivt 
sätt och att medlen bidragit till att nämnderna kunnat genomföra viktiga miljösatsningar 
under 2023. Trots att medlen blev tillgängliga för nämnderna först efter sommaren 2023 
har cirka 95 procent av tilldelade medel används för utredningar, pilotprojekt och 
kunskapshöjande insatser. Utifrån synpunkter som inkommit kommer stadskontoret att 
fortsätta att se över hur process och förslag till tilldelning av den klimatstrategiska budgeten 
kan effektiviseras. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 

1. Kommunstyrelsen godkänner återrapportering av tilldelade medel ur 
klimatstrategisk budget 2023.  

   

Reservationer och särskilda yttranden 
Helena Nanne (M) och Håkan Fäldt (M) avser lämna in ett särskilt yttrande, bilaga 5. 
 
Magnus Olsson (SD) och Anders Olin (SD) avser lämna in ett särskilt yttrande, bilaga 6. 
 
Anton Sauer (C) avser lämna in ett särskilt yttrande, bilaga 7. 

Beslutet skickas till  
Miljönämnden 
Stadsbyggnadsnämnden 
Tekniska nämnden 
Servicenämnden 
Stadskontoret, omvärld- och näringslivsavdelningen 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 240624 §353 Fördelning av medel inom staden ur 

klimatstrategisk budget 2023 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 240624 Uppföljning av fördelning av medel inom staden 

ur klimatstrategisk budget 2023 
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§ 192 Uppföljning av visselblåsarärenden 2024 

STK-2024-34 
 
Sammanfattning 
Ärenden som omfattas av visselblåsarlagen (2021:890) återrapporteras till kommunstyrelsen 
två gånger per år i enlighet med de av kommunstyrelsen beslutade riktlinjerna för 
visselblåsarfunktionen i Malmö stad (STK-2022-455).Återrapporteringen ska innehålla en 
kortfattad beskrivning av vilka åtgärder som har vidtagits i ärendena.  
 
Den interna mottagningsfunktionen återrapporterar härmed i enlighet med ovan nämnda 
rutiner. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 

1. Kommunstyrelsen godkänner återrapportering av uppföljningsärenden i 
visselblåsarfunktionen för perioden 28 november 2023 – 31 maj 2024. 

   

Reservationer och särskilda yttranden 
Magnus Olsson (SD) och Anders Olin (SD) avser lämna in ett särskilt yttrande, bilaga 8. 

Beslutet skickas till  
Arbetsmarknads- och socialnämnden 
Fritidsnämnden 
Funktionsstödsnämnden 
Förskolenämnden 
Grundskolenämnden 
Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden 
Hälsa- vård och omsorgsnämnden 
Kulturnämnden 
Miljönämnden 
Revisorskollegiet 
Servicenämnden 
Stadsbyggnadsnämnden 
Tekniska nämnden 
Valnämnden 
Överförmyndarnämnden 
MKB Fastighets AB 
Parkeringsövervakning i Malmö AB 
Malmö Stadsteater AB 
Malmö Live Konserthus AB 
Räddningstjänsten Syd 
SYSAV 
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Stadskontoret, hållbarhetsavdelningen, Henrik Heyman 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 240805 §365 Uppföljning av visselblåsarärenden 2024 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 240805 Uppföljning av visselblåsarärenden 2024 
• Rapport - Uppföljning visselblåsarärenden augusti 2024 
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§ 193 Modell för beslut och information om kommunens handlingsplan för 
brottsförebyggande åtgärder 

STK-2024-887 
 
Sammanfattning 
Den 1 juli 2023 trädde den nya lagen om kommuners ansvar för det brottsförebyggande 
arbetet i kraft (2023:196). Den innebär en formalisering av samverkan och inriktning av 
kommunens brottsförebyggande arbete som många större kommuner haft sedan länge. I 
Malmö har formaliserad samverkan mellan stad och polis och ett gemensamt 
brottsförebyggande arbete funnits ungefär sedan millennieskiftet. 
 
I Lag (2023:196) om kommuners ansvar för brottsförebyggande arbete regleras att 
kommunstyrelsen, eller den nämnd som kommunfullmäktige beslutar, ansvarar för 
ledningen av kommunens brottsförebyggande arbete och för att rapportera om detta till 
kommunfullmäktige. 
 
För att hantera detta i Malmö stads styrmodell föreslår stadskontoret att arbetet fortsätter 
att bedrivas i enlighet med den modell som anges i samverkansöverenskommelsen med 
polisen samt att stadskontoret får i uppdrag att återrapportera stadens brottsförebyggande 
till kommunstyrelsen och kommunfullmäktige.  
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 

1. Kommunstyrelsen ger stadskontoret i uppdrag att återrapportera det 
brottsförebyggande arbetet till kommunstyrelsen och kommunfullmäktige i 
enlighet med lagstiftningen. 

   

Beslutsgång 
Ordförande Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag. 
 
Helena Nanne (M) yrkar att kommunstyrelsen uppdrar åt stadskontoret att återkomma med 
förslag på handlingsplan för behandling i kommunfullmäktige samt att kommunstyrelsen 
uppdrar åt stadskontoret att kontinuerligt redovisa lägesbilden för kommunstyrelsen. 
 
Anton Sauer (C) instämmer i Helena Nannes (M) yrkande. 
 
Magnus Olsson (SD) instämmer i Helena Nannes (M) yrkande. 
 
Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att kommunstyrelsen bifaller 
arbetsutskottets förslag. 
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Reservationer och särskilda yttranden 
Helena Nanne (M), Håkan Fäldt (M) och Anton Sauer (C) reserverar sig mot beslutet och 
avser lämna in en gemensam skriftlig reservation, bilaga 9. 
 
Magnus Olsson (SD) och Anders Olin (SD) reserverar sig mot beslutet och avser lämna in 
en skriftlig reservation, bilaga 10. 

Beslutet skickas till  
Stadskontoret, hållbarhetsavdelningen 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 240617 §340 Modell för beslut och information om 

kommunens handlingsplan för brottsförebyggande åtgärder 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 240617 Modell för beslut och information om 

kommunenens plan för brottsförebyggande åtgärder 
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§ 194 Utvecklingsplan för kommungemensam IT och digitalisering 2025 

STK-2024-629 
 
Sammanfattning 
Servicenämnden har till kommunstyrelsen inkommit med Utvecklingsplan för 
kommungemensam IT och digitalisering 2025. Servicenämnden ska enligt Riktlinjer för IT 
och digitalisering (KF 2021-03-31 §100) ta fram en flerårig utvecklingsplan som ska ge 
riktning för kommungemensam IT. Kommunstyrelsen ansvarar för att besluta om planen. 
Planen bygger på förvaltningarnas behov av stöd eller gemensam utveckling inom IT för 
kommande 1-4 år. Planen har varit föremål för en bred förankringsprocess. 
 
Inriktningen i planen kan sammanfattas med ett ökat fokus på kompetens och 
implementering jämfört med tidigare utvecklingsinsatser där nyetablering av teknologier 
har varit i fokus. IT- och cybersäkerhet har också en framträdande roll i utvecklingsplanen.  
 
Av ärendet framgår att servicenämnden i sin budgetskrivelse 2025 begär medel om totalt 21 
mnkr för finansiering av genomförande av 2025 års utvecklingsplan, varav 16 mnkr avser 
insatser inom IT-säkerhet och fem mnkr för övriga insatser i utvecklingsplanen. 
Stadskontoret framhåller att finansieringen av planen prövas i den ordinarie 
budgetberedningsprocessen.  
 
Stadskontoret bedömer att servicenämnden på ett tillfredsställande sätt har fullföljt 
uppdraget om att upprätta en flerårig utvecklingsplan som ger riktning för 
kommungemensam IT. Stadskontoret ser behov av fortsatt utveckling av formerna för 
uppföljning av planen. 
 
Stadskontoret betonar vikten av att serviceförvaltningen och stadskontoret i syfte att stärka 
Malmö stads digitala säkerhet, bibehåller och i vissa avseenden, såsom 
informationshantering, AI och IT-juridik, förstärker sin samverkan. 
 
Beslut 
kommunstyrelsen beslutar 
 

1. Kommunstyrelsen godkänner Utvecklingsplan för kommungemensam IT och 
digitalisering 2025. 
  

2. Kommunstyrelsen anmodar stadens nämnder att säkerställa utfärdandet av e-
tjänstelegitimation till samtliga medarbetare för att på så sätt möjliggöra nyttjande 
av befintliga och kommande digitala tjänster. 
  

3. Kommunstyrelsen ger stadskontoret i uppdrag att utreda finansieringsmodellen 
inom IT- och digitaliseringsområdet. 
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Beslutsgång 
Ordförande Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag med 
tillägg av följande beslutspunkt: Kommunstyrelsen ger stadskontoret i uppdrag att utreda 
finansieringsmodellen inom IT- och digitaliseringsområdet. 
 
Ordföranden konstaterar att inga ytterligare yrkanden om huvudförslag föreligger och 
finner att kommunstyrelsens bifaller Katrin Stjernfeldt Jammehs (S) förslag. 
 

Reservationer och särskilda yttranden 
Helena Nanne (M), Håkan Fäldt (M) och Anton Sauer (C) avser lämna in ett gemensamt 
särskilt yttrande, bilaga 11. 
 
Magnus Olsson (SD) och Anders Olin (SD) avser lämna in ett särskilt yttrande, bilaga 12. 

Beslutet skickas till  
Servicenämnden 
Arbetsmarknads- och socialnämnden 
Fritidsnämnden 
Funktionsstödsnämnden 
Förskolenämnden 
Grundskolenämnden 
Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden 
Hälsa- vård och omsorgsnämnden 
Kulturnämnden 
Miljönämnden 
Revisorskollegiet 
Stadsbyggnadsnämnden 
Tekniska nämnden 
Valnämnden 
Överförmyndarnämnden 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 240805 §367 med särskilt yttrande (M) Utvecklingsplan för 

kommungemensam IT och digitalisering 2025 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 240805 Utvecklingsplan kommungemensam IT och 

digitalisering 2025 
• Det digitala Malmö - Utvecklingsplan för IT och digitalisering 2025 
• Servicenämnden beslut 240618 § 58 Särskilt yttrande (M) 
• Tjänsteskrivelse serviceförvaltningen 
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§ 195 Revidering av policy för Malmö stads internationella arbete 

STK-2024-820 
 
Sammanfattning 
Nu gällande policy för Malmö stads internationella arbete STK-2015-1008 är ett 
kommunövergripande styrdokument som antogs av kommunfullmäktige andra november 
2016. Styrdokumentet beskriver inriktning, prioriteringar och ansvarsfördelning för Malmö 
stads internationella arbete. Föreliggande dokument är en reviderad version av den tidigare 
policyn. I den reviderade versionen tydliggörs bland annat de rutiner som gäller för 
nämndernas information om EU-projekt till kommunstyrelsen. Kommunstyrelsen föreslås 
besluta kommunfullmäktige att godkänna reviderad policy för Malmö stads internationella 
arbete. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 
 

1. Kommunfullmäktige godkänner reviderad policy för Malmö stads internationella 
arbete.  

   

Reservationer och särskilda yttranden 
Helena Nanne (M), Håkan Fäldt (M) och Anton Sauer (C) avser lämna in ett gemensamt 
särskilt yttrande, bilaga 13. 
 
Magnus Olsson (SD) och Anders Olin (SD) avser lämna in ett särskilt yttrande, bilaga 14. 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 240805 §368 Revidering av policy för Malmö stads 

internationella arbete 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 240805 Revidering av policy för Malmö stads 

internationella arbete 
• Förslag till policy för Malmö stads internationella arbete 
• Antagen policy för Malmö stads Internationella arbete 2016 
• Policy för Malmö stads internationella arbete 2016, med spårade ändringar 
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§ 196 Kommunfullmäktiges reglementen för nämnderna - en översyn 

STK-2021-1338 
 
Sammanfattning 
I detta ärende presenteras ett förslag till ett nytt sammanhållet reglemente för styrelsen och 
övriga nämnder. Ärendet är uppdaterat efter återremittering till stadskontoret vid 
kommunstyrelsens sammanträde 7 maj 2024. Uppdateringen utgörs av vissa justeringar av 
arbetsformerna.  
 
Utgångspunkten för förslaget har varit nuvarande reglementen och bibehållen 
ansvarsfördelning utifrån dessa. Förslaget innehåller bestämmelser som är gemensamma 
för alla nämnder och också gemensamma arbetsformer. Samtliga nämnder har yttrat sig 
kring förslaget och nämndernas yttranden är en bärande del i beslutsunderlaget. 
 
Stadskontoret föreslår kommunstyrelsen föreslå kommun fullmäktige att anta förslaget till 
samlat reglemente att gälla från och med 1 oktober 2024 och att upphäva nuvarande 
reglementen från samma datum. Vidare föreslås att kommunfullmäktige ger 
kommunstyrelsen i uppdrag att i samverkan med berörda nämnder utreda 
ansvars fördelningen vad gäller strategisk energiplanering och andra uppgifter på 
energiområdet och återkomma till kommunfullmäktige med ett förslag till 
ansvarsfördelning i reglementet. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 
 

1. Kommunfullmäktige antar reglemente för stadens nämnder enligt förslag att gälla 
från 1 oktober 2024 
  

2. Kommunfullmäktige upphäver nuvarande reglementen för samtliga nämnder från 
1 oktober 2024 
  

3. Kommunfullmäktige ger kommunstyrelsen i uppdrag att i samverkan med 
berörda nämnder utreda ansvarsfördelningen vad gäller strategisk 
energiplanering och andra uppgifter på energiområdet och återkomma till 
kommunfullmäktige med ett förslag till ansvarsfördelning i reglementet. 

   

Reservationer och särskilda yttranden 
Helena Nanne (M). Håkan Fäldt (M) och Anton Sauer (C) avser lämna in ett gemensamt 
särskilt yttrande, bilaga 15. 
 
Magnus Olsson (SD) och Ander Olin (SD) avser lämna in ett särskilt yttrande, bilaga 16. 
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Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 240617 §341 Kommunfullmäktiges reglementen för 

nämnderna - en översyn; förslag till nytt samlat reglemente 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 240617 - Kommunfullmäktiges reglementen för 

nämnderna - en översyn; förslag till nytt samlat reglemente 
• Bilaga 1 - Remissversion 
• Bilaga 2 KSAU 240624 Antagandehandling 
• Bilaga 3 KSAU 240624 Antagandehandling med ändringar markerade 
• Bilaga 4 KSAU 240624 Nämndernas synpunkter och stadskontorets bedömning 
• Beslut KS 240507 §143 Kommunfullmäktiges reglementen för nämnderna - en 

översyn 
• Stadsbyggnadsnämnden beslut 230824 § 199 
• Remissvar från servicenämnden 
• Servicenämnden beslut 230829 § 69 
• Remissvar från tekniska nämnden 
• Tekniska nämnden beslut 230829 § 159 
• Arbetsmarknads- och socialnämnden beslut 230830 § 241 med Särskilt yttrande 

(SD) 
• Remissvar från arbetsmarknads- och socialnämnden 
• Miljönämnden beslut 230829 § 136 
• Förskolenämnden beslut 230830 § 105 
• Överförmyndarnämnden beslut 230828 § 104 
• Remissvar från överförmyndarnämnden 
• Hälsa-, vård- och omsorgsnämnden beslut 230830 § 85 
• Remissvar från hälsa-, vård- och omsorgsnämnden 
• Funktionsstödsnämnden beslut 230828 § 84 
• Remissvar från funktionsstödsnämnden 
• Revisorskollegiet beslut 230830 § 92 
• Remissvar från revisorskollegiet 
• Fritidsnämnden beslut 230824 § 119 
• Remissvar från fritidsnämnden 
• Kulturnämnden beslut 230824 § 88 
• Remissvar från kulturnämnden 
• Grundskolenämnden beslut 230620 § 98 med Reservation (M), (V) och (SD) 
• Kommunfullmaktiges reglemente for styrelsen och övriga nämnder - yttrande 

slutversion 
• Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden beslut 230616 § 106 
• Beslut KS 220209 §47 Kommunfullmäktiges reglementen för nämnderna - en 

översyn 
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§ 197 Lokalförsörjningsplan för Malmö stad 2025-2034 

STK-2023-1703 
 
Sammanfattning 
I ärendet presenteras förslag till Lokalförsörjningsplan för Malmö stad 2025–2034. Den 
utgör stadens övergripande styrdokument för planeringen av verksamhetslokaler. I planen 
ges en övergripande bild av det befintliga beståndet av verksamhetslokaler, vad lokalerna 
kostar samt framtida behov av lokaler inom olika verksamhetsområden. 
 
När ärendet behandlades av kommunfullmäktige i april 2024 (KF 240425 §72) beslutades 
genom minoritetsåterremiss att ärendet skulle återremitteras till kommunstyrelsen. Motivet 
för återremissen var att lokalförsörjningsplanen skulle kompletteras med en plan för 
underhåll av befintliga lokaler. Stadskontoret delar bilden av att underhållsplaneringen av 
stadens befintliga lokaler behöver utvecklas, framför allt gällande dokumentation och 
kommunikation till lokalnyttjande nämnder. Därför föreslår stadskontoret att 
underhållsplaneringen ska beskrivas mer utförligt i lokalförsörjarplanen som 
servicenämnden beslutar om årligen och att stadskontoret får i uppdrag att revidera 
anvisningarna för lokalförsörjarplanen utifrån det. Lokalförsörjarplanen ska enligt beslutad 
tidplan antas av servicenämnden senast i december månad. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 
 

1. Kommunfullmäktige godkänner förslag till Lokalförsörjningsplan för Malmö stad 
2025–2034. 

 
2. Kommunfullmäktige beslutar att grundskolenämnden från och med 2024 inte 
behöver anta en separat lokalbehovsplan för anpassad grundskola. 

 
Kommunstyrelsen beslutar för egen del 
 

3. Kommunstyrelsen ger stadskontoret i uppdrag att revidera anvisningarna för 
servicenämndens lokalförsörjarplan i syfte att tydliggöra underhållsplaneringen av 
stadens befintliga lokaler. 

   

Beslutsgång 
Ordförande Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag. 
 
Helena Nanne (M) yrkar att ärendet återremitteras till stadskontoret för att kompletteras 
med en plan för underhåll av befintliga lokaler. 
 
Anton Sauer (C) instämmer i Helena Nannes (M) yrkande. 
 
Ordförande Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar avslag på Helena Nannes (M) yrkande om 
återremiss. 
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Anders Skans (V) yrkar följande: 

1. Välfärdslokalerna ska i huvudsak ägas av kommunen 
2. Vi ska bygga nya förskolor för att kunna minska antalet barn per barngrupp 
3. LSS bostäder ska planeras utifrån Socialstyrelsens riktlinjer där 3-5 platser per 

boende är norm 
4. Biståndsbedömda trygghetsboende ska ingå i planen 
5. Lokalerna ska byggas så föreningslivet kan utnyttja dessa när ordinarie 

verksamhet är stängd 
6. En långsiktig plan för värmestugor för hemlösa ska finnas i planen. 

 
Ordförande ställer först proposition på om ärendet ska avgöras idag eller återremitteras till 
stadskontoret och finner att ärendet ska avgöras idag. 
 
Ordförande ställer därefter proposition på bifall till arbetsutskottets förslag mot Anders 
Skans (V) yrkande och finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 
 

Reservationer och särskilda yttranden 
Helena Nanne (M), Håkan Fäldt (M) och Anton Sauer (C) reserverar sig mot beslutet 
gällande återremiss och avser lämna in en gemensam skriftlig reservation, bilaga 17. 
 
Anders Skans (V) och Emma-Lina Johansson (V) reserverar sig mot beslutet och avser 
lämna in en skriftlig reservation, bilaga 18. 
 
Magnus Olsson (SD) och Anders Olin (SD) avser lämna in ett särskilt yttrande, bilaga 19. 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 240805 §372 med reservation (M)  Lokalförsörjningsplan 

för Malmö stad 2025-2034 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 240805 Lokalförsörjningsplan för Malmö stad 2025-2034 
• Beslut om återremiss KF 240425 § 72 med muntlig reservation (S), (L) och (MP) 

Lokalförsörjningsplan för Malmö stad 2025-2034 
• Förslag till beslut KS 240410 § 103 med reservation (M+C) och (V), muntlig 

reservation (SD) samt särskilt yttrande (SD) Lokalförsörjningsplan för Malmö stad 
2025-2034 

• Förslag till beslut KSAU 240325 §124 Lokalförsörjningsplan för Malmö stad 2025-
2034 

• Lokalförsörjningsplan för Malmö stad 2025-2034 
• Beslut KS 231206 § 334 Lokalbehovsplan 2025-2034 kommunstyrelsen 
• Lokalbehovsplan 2025-2034 kommunstyrelsen 
• Kulturnämnden beslut 231220 §130 med reservation (SD) Lokalbehovsplan 2025-

2034 
• Lokalbehovsplan 2025-2034 kulturnämnden 
• Tekniska nämnden beslut 230925 §195 med reservation (V) Lokalbehovsplan 2025-

2034 
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• Lokalbehovsplan 2025-2034 tekniska nämnden 
• Valnämnden beslut 230922 §51 Lokalbehovsplan 2025-2034 
• Lokalbehovsplan 2025-2034 valnämnden 
• Hälsa-, vård- och omsorgsnämnden beslut 231220 § 140 med Särskilt yttrande 

(M+C) och (SD) 
• Lokalbehovsplan 2025–2034 hälsa-, vård- och omsorgsnämnden 
• Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden beslut 231219 § 189 
• Lokalbehovsplan 2025-2034 Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden 
• Miljönämndens beslut 231214 § 207 - Lokalbehovsplan 2025-2034 
• Lokalbehovsplan 2025-2034 - Miljönämnden 
• Grundskolenämndens beslut 231220 § 195 med reservation (M), (SD) och (V) 

Lokalbehovsplan 2025-2034 
• Lokalbehovsplan grundskolenämnden 2025-2034 
• Grundskolenämndens beslut 231220 §196 med reservation (M) Lokalbehovsplan 

för anpassad grundskola 2025-2034 
• Lokalbehovsplan anpassad grundskola 2025-2034 
• Arbetsmarknads- och socialnämnden beslut 231220 § 367 
• Kopia av Lokalbehovsplan 2025-2034 ASN 
• Förskolenämnden beslut 231213 § 172 med Särskilt yttrande (M), (SD) och (V) 
• Lokalbehovsplan 2025-2034 Förskolenämnden 
• Fritidsnämnden beslut 231214 § 185 med Särskilt yttrande (SD) 
• Lokalbehovsplan fritidsförvaltningen 2025-2034 
• Funktionsstödsnämnden beslut 231218 § 140 med Reservation (M) och (V) 
• Lokalbehovsplan 2025-2034 funktionsstödsnämnden 
• Revisorskollegiet beslut 231219 § 145 
• Lokalbehovsplan 2025-2034 Revisorskollegiet 
• Stadsbyggnadsnämnden beslut 231214 § 318 med Särskilt yttrande (M+C) 
• Rapport SBN 2023-12-14 Lokalbehovsplan 2025-2034 
• Servicenämnden beslut 231219 § 105 med Särskilt yttrande (V) 
• Lokalbehovsplan 2025-2034 servicenämnden 
• Beslut från servicenämnden 231219 §104 med särskilt yttrande (M) och (V) 

Lokalförsörjarplan 2025-2034 
• Lokalförsörjarplan för 2025-2034 
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§ 198 Sammanträdestider för kommunstyrelsen, kommunstyrelsens 
beredning och kommunfullmäktige 2025 

STK-2024-565 
 
Sammanfattning 
Förslag till sammanträdestider för kommunstyrelsen, kommunstyrelsens beredning och 
kommunfullmäktige avseende 2025 har tagits fram med hänsyn tagen till 
sammanträdestider för Sveriges Kommuner och Regioner samt förslag till 
sammanträdestider för Regionfullmäktige 2025. Avstämning har även gjorts avseende 
tidplan för budget- och uppföljningsprocessen samt kommuncentral samverkan i Malmö 
stad 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 
 

1. Kommunfullmäktige godkänner förslag till sammanträdestider för 
kommunfullmäktige 2025. 

 
Kommunstyrelsen beslutar för egen del 
 

 
2. Kommunstyrelsen godkänner förslag till sammanträdestider för kommunstyrelsen 
och kommunstyrelsens beredning 2025. 

Beslutet skickas till  
Arbetsmarknads- och socialnämnden 
Fritidsnämnden 
Funktionsstödsnämnden 
Förskolenämnden 
Grundskolenämnden 
Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden 
Hälsa- vård och omsorgsnämnden 
Kulturnämnden 
Miljönämnden 
Revisorskollegiet 
Servicenämnden 
Stadsbyggnadsnämnden 
Tekniska nämnden 
Valnämnden 
Överförmyndarnämnden 
Malmö Stadshus AB 
Parkeringsövervakning i Malmö AB 
MKB Fastighets AB 
MINC i Sverige AB 
Malmö Stadsteater AB 
Malmö Live Konserthus AB 
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Malmö Leasing AB 
Malmö Kommuns Parkerings AB 
Boplats Syd AB 
Stadskontoret, avdelningen för intern ledning och stöd 
Stadskontoret, avdelningen omvärld och näringsliv 
Stadskontoret, ekonomiavdelningen 
Stadskontoret, HR-avdelningen 
Stadskontoret, hållbarhetsavdelningen 
Stadskontoret, kommunikationsavdelningen 
Stadskontoret, avdelningen bolag och kommunalförbund 
Stadskontoret, samtliga avdelningen 
Stadskontoret, avdelningen för intern ledning och stöd, kansliet 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 240805 §369 Sammanträdestider för kommunstyrelsen, 

kommunstyrelsens beredning och kommunfullmäktige 2025 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 240805 Sammanträdestider för kommunstyrelsen, 

kommunstyrelsens beredning och kommunfullmäktige 2025 
• Förslag på sammanträdestider för kommunstyrelsen och kommunfullmäktige 2025 
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§ 199 Tidplan för budget och uppföljning 2025 

STK-2024-898 
 
Sammanfattning 
Kommunfullmäktige beslutar årligen om en tidplan för budget -och uppföljningsprocessen 
samt arbete med intern kontroll i Malmö stad. I detta ärende lämnas förslag på tidplan för 
kalenderåret 2025. Tidplanen har upprättats i enlighet med kommunstyrelsens och 
kommunfullmäktiges sammanträdestider för 2025 samt reglemente för intern kontroll. 
Tidplanen gäller huvudsakligen för Malmö stads nämnder och helägda bolag men styr 
också rapporteringen från kommunens delägda bolag och kommunalförbund i de fall de 
omfattas av aktuell process. Förslaget är att kommunfullmäktige föreslås godkänna tidplan 
för budget och uppföljning under år 2025, under förutsättning att kommunstyrelsen 
respektive kommunfullmäktige godkänner förslaget till sammanträdestider för 
kommunstyrelsen och kommunfullmäktige för 2025 (STK-2024-565). Förslaget är även att 
kommunstyrelsen vid behov får besluta om mindre justeringar av tidplanen. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 
 

1. Kommunfullmäktige godkänner tidplan för budget och uppföljning för 2025, 
under förutsättning att kommunstyrelsen respektive kommunfullmäktige 
godkänner förslaget till sammanträdestider för kommunstyrelsen och 
kommunfullmäktige för 2025 (STK-2024-565). 
  

2. Kommunfullmäktige godkänner att kommunstyrelsen vid behov får besluta om 
mindre justeringar av tidplanen. 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 240805 §370 Tidplan för budget och uppföljning 2025 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 240805 Tidplan för budget och uppföljning 2025 
• Tidplan budget och uppföljning 2025 
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§ 200 Rapport om gynnande beslut enligt 4 kap 1§ SoL och 9§ LSS som 
inte verkställts inom tre månader 2024; kvartal 1 

STK-2024-43 
 
Sammanfattning 
Samtliga socialnämnder ska en gång i kvartalet lämna statistikrapport till 
kommunfullmäktige. Rapporten ska redovisa hur många gynnande beslut, enligt 4 kap 1 § 
socialtjänstlag (2001:453) och enligt 9 § lag (1993:387) om stöd och service till vissa 
funktionshindrade, som inte har verkställts inom tre månader från dagen för beslutet. 
Rapporten ska också redovisa beslut som inte verkställts på nytt inom tre månader från den 
dag då verkställigheten har avbrutits. Rapporteringen i detta ärende avser kvartal 1, 1 
januari - 31 mars 2024. 
 
Jämfört med föregående kvartal har antalet rapporterade beslut enligt 4 kap 1 § SoL 
minskat från 100 till 99 beslut. Antalet rapporterade beslut enligt 9 § LSS har ökat från 79 
till 98 beslut. Samtliga tre socialnämnder rapporterar gynnande beslut som inte verkställts 
inom tre månader från dagen för beslut. 
 
Förslaget är att lägga rapporten till handlingarna. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 
 

1. Kommunfullmäktige lägger rapporten till handlingarna.  

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 240624 §354 Rapport om gynnande beslut enligt 4 kap 1§ 

SoL och 9§ LSS som inte verkställts inom tre månader 2024; kvartal 1 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 240624 Rapport om gynnande beslut enligt 4 kap 1 § 

SoL och 9 § LSS som inte verkställts inom tre månader 2024; kvartal 1 
• Funktionsstödsnämndens arbetsutskott beslut 240516 § 86 inklusive 

Funktionsstödsnämndens redovisning av gynnande beslut enligt SoL som inte 
verkställt inom tre månader, kvartal 1 2024 

• Funktionsstödsnämndens arbetsutskott beslut 240516 § 85 inklusive redovisning av 
gynnande beslut enligt LSS som inte verkställt inom tre månader, kvartal 1 2024 

• Hälsa-, vård- och omsorgsnämndens arbetsutskott 240514 § 62 
• Rapportering enligt 16 kap 6 h § SoL - Hälsa-, vård och omsorgsnämnden 
• Arbetsmarknads- och socialnämnden beslut 240530 § 181 
• Rapport enligt 16 kap 6 h § SoL kvartal 1 2024 - Arbetsmarknads- och 

socialnämnden 
 

29



 
 
 
 
 
 

 
 
 

§ 201 Utredningsuppdrag - bifallen motion av Anders Andersson (V) om 
att starta trygghetsboende i det befintliga beståndet 

STK-2022-294 
 
Sammanfattning 
Kommunfullmäktige biföll den 3 februari 2022 en motion av Anders Andersson (V) om att 
ge kommunstyrelsen i uppdrag att utreda möjligheten att skapa förutsättningar för 
trygghetsboenden i det befintliga beståndet av boenden och hyreslägenheter i Malmö. 
Stadskontoret har utrett frågan och föreslår att återrapporteringen av utredningen ska 
godkännas. 
 
En extern konsult har bistått i att utreda möjligheten att skapa förutsättningar för 
trygghetsboenden i det befintliga beståndet av boenden och hyreslägenheter i Malmö. 
Syftet har varit att utforska situationen kring bostäder för äldre, med särskilt fokus på 
Malmö stads nuvarande utmaningar och möjligheter inom trygghetsboende som ett 
boendealternativ för den åldrande befolkningen. 
 
Stadskontorets bedömning är att det finns möjlighet att skapa trygghetsboende i befintligt 
bestånd. Det återstår dock avgörande frågeställningar på operativ nivå för staden att ta 
ställning till. Dessa är framför allt att definiera vilka krav och kriterier som 
trygghetsboenden i Malmö ska ha samt i förlängningen ta fram en hållbar 
finansieringsmodell. Stadskontoret föreslår att MKB fortsatt utreder de delar som kvarstår i 
ärendet. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 
 

1. Kommunfullmäktige godkänner utredningen om möjligheten att skapa 
förutsättningar för trygghetsboenden i det befintliga beståndet av boenden och 
hyreslägenheter i Malmö. 
  

2. Kommunfullmäktige ger MKB i uppdrag att utreda efterfrågan och finansiering 
för trygghetsboenden i det befintliga bostadsbeståndet i enlighet med ärendet, 
med återrapportering senast vid kommunstyrelsens sammanträde i mars 2025. 

   

Beslutsgång 
Emma-Lina Johansson (V) yrkar att tillägg till beslutspunkt två att utredningen ska 
återrapporteras till kommunstyrelsen skyndsamt, men senast vid kommunstyrelsens 
sammanträde i mars 2025. 
 
Ordförande konstaterar att inga ytterligare yrkanden om huvudförslag föreligger och finner 
att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag samt Emma-Lina Johanssons (V) 
tilläggsyrkande. 
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Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 240624 §356 Utredningsuppdrag - bifallen motion av 

Anders Andersson (V) om att starta trygghetsboende i det befintliga beståndet 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 240624 Utredningsuppdrag - bifallen motion av Anders 

Andersson (V) om att starta trygghetsboende i det befintliga beståndet 
• Beslut KF 220203 §21  Motion av Anders Andersson (V) om att starta 

trygghetsboende i det befintliga beståndet(STK-2021-461-10) (0) 
• Motion av Anders Andersson (V) om att starta trygghetsboende i det befintliga 

beståndet (STK-2021-461-1) (0) 
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§ 202 Ansökan om lokalanskaffning genom investering av nybyggnation 
gällande Regndroppens förskola inom fastigheten Badankan 1 

STK-2024-844 
 
Sammanfattning 
Förskolenämnden har inkommit med ansökan om godkännande av lokalanskaffning 
avseende nybyggnation av förskolan Regndroppen på fastigheten Badankan 1 i Hyllievång. 
Förskolan är beräknad till en totalutgift om 86 mnkr. Förskolan med 120 platser kommer 
att placeras på de tre nedre våningsplanen med lägenheter ovanför som ska uppföras och 
ägas av MKB. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 
 

1. Kommunfullmäktige godkänner lokalanskaffning avseende nybyggnation av 
förskola inom fastigheten Badankan 1, till en beräknad totalutgift om 86 mnkr, 
och ger servicenämnden i uppdrag att genomföra anskaffningen. 

   

Beslutsgång 
Ordförande Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag. 
 
Anders Skans (V) yrkar att förskolan ska planeras för det antalet barn som medger en friyta 
som Boverket rekommenderar, nämligen 30 kvm. Detta eftersom barnens möjlighet till en 
bra utemiljö bör prioriteras. 
 
Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att kommunstyrelsen bifaller 
arbetsutskottets förslag. 
 

Reservationer och särskilda yttranden 
Anders Skans (V) och Emma-Lina Johansson (V) reserverar sig mot beslutet och avser 
lämna in en skriftlig reservation, bilaga 20. 
 
Helena Nanne (M) och Håkan Fäldt (M) avser lämna in ett särskilt yttrande, bilaga 21. 
 
Anton Sauer (C) avser lämna in ett särskilt yttrande, bilaga 22. 
 
Magnus Olsson (SD) och Anders Olin (SD) avser lämna in ett särskilt yttrande, bilaga 23. 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 240805 §371 med särskilt yttrande (M) Ansökan om 

lokalanskaffning genom investering av nybyggnation gällande Regndroppens 
förskola inom fastigheten Badankan 1 

32



 
 
 
 
 
 

 
 
 

• G-Tjänsteskrivelse KSAU 240624 Lokalanskaffning genom investering av 
nybyggnation av förskolan Regndroppen i kvarteret Badankan 

• Beslut om lokalanskaffnig genom ny investering gällande Regndroppens förskola 
inom fastigheten Badankan 1 

• Förskolenämnden beslut 240424 § 94 Reservation (V) och Särskilt yttrande (M) 
• Karta DP5533 
• Karta och lokalisering Regndroppens fsk BADANKAN 1 
• Kopia av Hyreskalkyl och Livskostnadsanalys Regndroppens fsk BADANKAN 1 
• Ritningar Regndroppens fsk BADANKAN 1 
• Stadsbyggnadsnämndens Riktlinjer Friytor vid förskolor och skolor 
• Tjänsteskrivelse förskoleförvaltningen 
• Förskolenämndens Funktionsprogram för förskolor i Malmö 
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§ 203 Begäran om överföring av kommunbidrag från ramen för 
bostadsanpassningsbidraget till ramen för stadsbyggnadsnämnden 

STK-2024-817 
 
Sammanfattning 
Stadsbyggnadsnämnden ansvarar för två olika kommunbidragsramar; nämndens 
verksamhet och bostadsanpassningsbidrag. För helåret 2024 prognostiserade nämnden i 
Ekonomisk prognos 2024 ett underskott på 8 mnkr för nämndens verksamhet. 
Stadsbyggnadsnämnden har inkommit med ett ärende där de begär en omföring av 8 mnkr 
från ramen för bostadsanpassningsbidrag till ramen för stadsbyggnadsnämnden. Prognosen 
för ramen för bostadsanpassningsbidrag är ett överskott på 12 mnkr. 
 
Med tanke på det rådande ekonomiska läget bedömer stadskontoret att det är rimligt att 
medel förs över till ramen för stadsbyggnadsnämnden för året 2024. Nämnden uppmanas 
att följa utvecklingen nogsamt och fortsätta vidta åtgärder för att uppnå en ekonomi i 
balans. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 
 

1. Kommunfullmäktige överför, tillfälligt för år 2024, 8 mnkr från 
stadsbyggnadsnämndens ram för bostadsanpassningsbidrag till 
stadsbyggnadsnämndens ram. 

   

Beslutsgång 
Ordförande Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag. 
 
Helena Nanne (M) yrkar avslag. 
 
Anton Sauer (C) yrkar avslag. 
 
Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att kommunstyrelsen bifaller 
arbetsutskottets förslag. 
 

Reservationer och särskilda yttranden 
Helena Nanne (M), Håkan Fäldt (M) och Anton Sauer (C) reserverar sig mot beslutet och 
avser lämna in en gemensam skriftlig reservation, bilaga 24. 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 240624 §355 med reservation (M) Begäran om överföring 

av kommunbidrag från ramen för bostadsanpassningsbidraget till ramen för 
stadsbyggnadsnämnden 
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• G-Tjänsteskrivelse KSAU 240624 Begäran om överföring av kommunbidrag från 
ramen för bostadsanpassningsbidraget till ramen för stadsbyggnadsnämnden 

• Stadsbyggnadsnämnden beslut 240423 § 94 Reservation (M+C) och Särskilt 
yttrande (V) 

• Tjänsteskrivelse stadsbyggnadskontoret 
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§ 204 Motion av John Roslund (M) om att införa en repetitionsvecka 
precis innan höstterminstart för de som klarat sommarskolan 

STK-2023-712 
 
Sammanfattning 
Motionären John Roslund (M) har inkommit med en motion om att införa en 
repetitionsvecka precis innan höstterminstart för de som klarat sommarskolan.  
 
Motionären föreslår kommunfullmäktige besluta att grundskolenämnden i samarbete med 
gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden erbjuder en repetitionsvecka inför 
höstterminsstarten till de som klarat sommarskolan.  
 
Grundskolenämnden och gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden har yttrat sig. Förslaget 
är att kommunfullmäktige avslår motionen. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 
 

1. Kommunfullmäktige avslår motion av John Roslund (M) om att införa en 
repetitionsvecka precis innan höstterminstart för de som klarat sommarskolan. 

   

Beslutsgång 
Ordförande Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag. 
 
Helena Nanne (M) yrkar bifall till motionen. 
 
Anton Sauer (C) yrkar bifall till motionen. 
 
Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att kommunstyrelsen bifaller 
arbetsutskottets förslag. 
 

Reservationer och särskilda yttranden 
Helena Nanne (M), Håkan Fäldt (M) och Anton Sauer (C) reserverar sig gemensamt mot 
beslutet till förmån för eget yrkande. 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 240610 §320 med muntlig reservation (M) Motion av John 

Roslund (M) om att införa en repetitionsvecka precis innan höstterminstart för de 
som klarat sommarskolan 

• G-Tjänsteskrivelse KSAU 240603 Motion av John Roslund (M) om att införa en 
repetitionsvecka precis innan höstterminstart för de som klarat sommarskolan 

• Motion av John Roslund (M) om att införa en repetitionsvecka precis innan 
höstterminstart för de som klarat sommarskolan 
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• Grundskolenämnden beslut 240424 § 63 
• Remissvar grundskolenämnden 
• Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden beslut 240426 § 74 muntlig Reservation 

(SD) och Reservation (M) 
• Remissvar gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden 
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§ 205 Motion av Anfal Mahdi (V) om att införa 
arbetstidsförkortningsmodellen 80-90-100 

STK-2023-1528 
 
Sammanfattning 
Anfal Mahdi (V) har inkommit med en motion till kommunfullmäktige där motionären 
yrkar att kommunfullmäktige ska besluta att utreda införandet av 
arbetstidsförkortningsmodellen 80-90-100 i samverkan med fackförbunden. 
 
En pensionsförmån vid flexibel avgång finns sedan tidigare i Malmö stads 
pensionsriktlinjer. Förmånen beskrivs i ärendet och förslaget är att motionen anses 
besvarad med vad som redovisas i ärendet. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 
 

1. Kommunfullmäktige anser motion av Anfal Mahdi (V) om att införa 
arbetstidsförkortningsmodellen 80-90-100 för besvarad med vad som redovisas i 
ärendet. 

   

Beslutsgång 
Ordförande Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag. 
 
Emma-Lina Johansson (V) yrkar bifall till motionen. 
 
Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att kommunstyrelsen bifaller 
arbetsutskottets förslag. 
 

Reservationer och särskilda yttranden 
Emma-Lina Johansson (V) och Ander Skans (V) reserverar sig mot beslutet till förmån för 
eget yrkande. 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 240610 §321 Motion av Anfal Mahdi (V) om att införa 

arbetstidsförkortningsmodellen 80-90-100 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 240610 Motion av Anfal Mahdi (V) om att införa 

arbetstidsförkortningsmodellen 80-90-100 
• Motion av Anfal Mahdi (V) om att införa arbetstidsförkortningsmodellen 80-90-

100 (tillgänglighetsanpassad) 
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§ 206 Motion Anfal Mahdi (V) och Carin Gustafsson (V) om att låta alla 
elever få rätt till förskoleklass 

STK-2023-1673 
 
Sammanfattning 
Anfal Mahdi (V) och Carin Gustafsson (V) har inkommit med en motion om att låta alla 
elever få rätt till förskoleklass. Motionärerna föreslår att kommunfullmäktige ger 
grundskolenämnden i uppdrag att: 
 

• skapa förskoleklasser inom den anpassade grundskolan, 
• skapa möjlighet för mottagande i särskilda undervisningsgrupper för elever i 

förskoleklass, samt 
• skapa förskoleklasser inom skolor med specifik kompetens för elever med 

särskilda behov i de fall som förskoleklass inte redan finns i verksamheten. 
 
Grundskolenämnden och funktionsstödsnämnden har yttrat sig i ärendet. I merparten av 
grundskolenämndens specialiserade lärmiljöer finns redan förskoleklass. I anpassade 
grundskolan eller i särskilda undervisningsgrupper finns inget stöd i skollagen för att inrätta 
förskoleklasser. Funktionsstödsnämnden ställer sig bakom grundskolenämndens förslag. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 
 

1. Kommunfullmäktige avslår motion av Anfal Mahdi (V) och Carin Gustafsson (V) 
om att låta alla elever få rätt till förskoleklass. 

   

Beslutsgång 
Ordförande Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag. 
 
Ordförande Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) gör följande uttalande: Kommunstyrelsen ser 
positivt på motionärernas intentioner och instämmer i vikten av en likvärdig skola för alla. 
Idag finns inget stöd i skollagen för att inrätta förskoleklasser i anpassad grundskola eller 
särskilda undervisningsgrupper. Ska ändringar göras i förhållande till förskoleklassens 
styrning  anser Kommunstyrelsen att det måste göras på nationell nivå med tillskott av 
statliga medel. 
 
Ander Skans (V) yrkar bifall till motionen. 
 
Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att kommunstyrelsen bifaller 
arbetsutskottets förslag. 
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Reservationer och särskilda yttranden 
Ander Skans (V) och Emma-Lina Johansson (V) reserverar sig mot beslutet till förmån för 
eget yrkande. 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 240617 §342  Motion Anfal Mahdi (V) och Carin 

Gustafsson (V) om att låta alla elever få rätt till förskoleklass 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 240617 Motion Anfal Mahdi (V) och Carin Gustavsson 

(V) om att låt alla elever på rätt till förskoleklass 
• Motion Anfal Mahdi (V) och Carin Gustafsson (V) om att låta alla elever få rätt till 

förskoleklass 
• Funktionsstödsnämnden beslut 240325 § 35 Särskilt yttrande (M) och muntlig 

Reservation (V) 
• Remissvar funktionsstödsnämnden 
• Grundskolenämnden beslut 240321 § 47 muntlig Reservation (V) 
• Remissvar grundskolenämnden 
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§ 207 Motion Magnus Olsson (SD) och Anders Olin (SD) om att hedra 
Bosse Larsson 

STK-2023-1755 
 
Sammanfattning 
I december 2023 gick fotbollsspelaren Bosse Larsson bort. Bosse Larsson spelade under 
många år i Malmö FF. Magnus Olsson (SD) och Anders Olin (SD) har lämnat in en motion 
med förslag på att hedra den meritfulle fotbollsspelaren. Motionärerna föreslår att 
kommunfullmäktige ska besluta att uppdra åt berörda nämnder att utreda möjligheten att 
låta uppföra antingen ett par avgjutna skor eller en staty av Bosse Larsson. Motionen har 
skickats på remiss till fritidsnämnden, kulturnämnden, tekniska nämnden och 
servicenämnden. Ingen av nämnderna vill bifalla motionen. Stadskontoret föreslår 
kommunstyrelsen föreslå kommunfullmäktige avslå motionen. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 
 

1. Kommunfullmäktige avslår motion av Magnus Olsson (SD) och Anders Olin 
(SD) om att hedra Bosse Larsson. 

   

Beslutsgång 
Ordförande Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag. 
 
Magnus Olsson (SD) yrkar bifall till motionen. 
 
Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att kommunstyrelsen bifaller 
arbetsutskottets förslag. 
 

Reservationer och särskilda yttranden 
Magnus Olsson (SD) och Anders Olin (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget 
yrkande. 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 240603 §296 Motion Magnus Olsson (SD) och Anders 

Olin (SD) om att hedra Bosse Larsson 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 240603 Motion Magnus Olsson (SD) och Anders Olin 

(SD) om att hedra Bosse Larsson 
• Remissvar fritidsnämnden 
• Fritidsnämnden beslut 240424 § 51 muntlig Reservation (M) och Reservation (SD) 
• Remissvar kulturnämnden 
• Kulturnämnden beslut 240424 § 52 muntlig Reservation (SD) 
• Remissvar servicenämnden 
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• Servicenämnden beslut 240215 § 17 Reservation (SD) 
• Remissvar tekniska nämnden 
• Tekniska nämnden beslut 240423 § 105 muntlig Reservation (SD) 
• Motion av Magnus Olsson (SD) och Anders Olin (SD) om att hedra Bosse Larsson 
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§ 208 Motion Magnus Olsson (SD) om en minnesmärkning till minne av 
Ricky Bruch 

STK-2024-191 
 
Sammanfattning 
Rickhard ”Ricky” Bruch var en svensk friidrottsman verksam i diskus och kulstötning. 
Ricky flyttade till Malmö i tidig ålder och slog under sin idrottskarriär en rad stora 
internationella och nationella rekord. Ricky Bruch avled 2011. Magnus Olsson (SD) har 
lämnat in en motion med förslag på att ta fram en minnesmärkning till minne av Ricky 
Bruch. Motionären föreslår därför att kommunfullmäktige ska besluta att uppdra åt berörda 
nämnder att utreda och ta fram ett förslag på minnesmärkning i Klagshamn till minne av 
Ricky Bruch. Motionen har remitterats till fritidsnämnden, kulturnämnden och tekniska 
nämnden som samtliga föreslår att motionen avslås. Stadskontoret instämmer i 
nämndernas yttranden att föreslå kommunstyrelsen föreslå kommunfullmäktige att avslå 
motionen. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 
 

1. Kommunfullmäktige avslår motion av Magnus Olsson (SD) om en 
minnesmärkning till minne av Ricky Bruch.  

   

Beslutsgång 
Ordförande Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag. 
 
Magnus Olsson (SD) yrkar bifall till motionen. 
 
Anton Sauer (C) yrkar bifall till motionen. 
 
Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att kommunstyrelsen bifaller 
arbetsutskottets förslag. 
 

Reservationer och särskilda yttranden 
Magnus Olsson (SD) och Anders Olin (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget 
yrkande. 
 
Anton Sauer (C) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande. 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 240603 §297 Motion Magnus Olsson (SD) om en 

minnesmärkning till minne av Ricky Bruch 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 240603 Motion Magnus Olsson (SD) om en 

minnesmärkning till minne av Ricky Bruch 
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• Remissvar fritidsnämnden 
• Fritidsnämnden beslut 240424 § 52 muntlig Reservation (SD) 
• Remissvar kulturnämnden 
• Kulturnämnden beslut 240424 § 53 muntlig Reservation (SD) och (C) 
• Remissvar tekniska nämnden 
• Tekniska nämnden beslut 240423 § 106 muntlig Reservation (SD) 
• Motion av Magnus Olsson (SD) om en minnesmärkning till minne av Ricky Bruch 
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§ 209 Motion Lisbeth Persson-Ekström (SD) om att mäta CRP - stöd våra 
äldre 

STK-2024-192 
 
Sammanfattning 
Lisbeth Persson-Ekström (SD) föreslår i en motion att berörda instanser och nämnder får i 
uppdrag att utreda möjligheterna att köpa in ett antal CRP-instrument. Halten av CRP i 
blodet ökar om det finns en infektion eller inflammation i kroppen. Provet kan tas som ett 
stick i fingret eller med en tunn nål i armen. Ibland kallas provet för snabbsänka. 
 
Hälsa-, vård- och omsorgsnämnden har yttrat sig i ärendet. Bedömningen är att förslaget 
innebär att ta över ansvaret för en medicinteknisk produkt. Utrustningen kräver att den 
regelbundet kalibreras för att ge korrekta resultat och att den personal som använder 
utrustningen får rätt kompetens för att utföra uppgiften. Det skulle också innebära en 
kostnad för inköp av utrustningen. Dessutom är det Region Skåne som är ansvarig för att 
diagnostisera utifrån de testresultat som mätningen av CRP ger. 
 
Förslaget är att kommunfullmäktige avslår motionen. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 
 

1. Kommunfullmäktige avslår motion av Lisbeth Ekström (SD) om att mäta CRP – 
stöd våra äldre 

   

Beslutsgång 
Ordförande Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag. 
 
Magnus Olsson (SD) yrkar bifall till motionen. 
 
Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att kommunstyrelsen bifaller 
arbetsutskottets förslag. 
 

Reservationer och särskilda yttranden 
Magnus Olsson (SD) och Anders Olin (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget 
yrkande. 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 240610 §322 Motion Lisbeth Persson-Ekström (SD) om 

att mäta CRP - stöd våra äldre 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 240610 Motion Lisbeth Persson-Ekström (SD) om att 

mäta CRP - stöd våra äldre 
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• Motion Lisbeth Persson-Ekström (SD) om att mäta CRP - stöd våra äldre 
(tillgänglighetsanpassad) 

• Hälsa-, vård- och omsorgsnämnden beslut 240424 § 45 Reservation (SD) 
• Remissvar hälsa-, vård- och omsorgsnämnden 
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§ 210 Översiktsplan för Jägersro (Öp 2040) 

STK-2024-965 
 
Sammanfattning 
Förslag till samrådshandling för Översiktsplan för Jägersro (ÖP2040). Syftet med planen är 
att utveckla Jägersro till en funktionsblandad och grönskande stadsdel i samspel med 
intilliggande verksamhetsområden. 
 
Förslagen är att godkänna förslag till samrådshandling samt att uppdra åt 
stadsbyggnadsnämnden att genomföra en utredning avseende godstrafikflöden i Jägersro 
inför granskningsskedet.  
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 

1. Kommunstyrelsen godkänner förslag till samrådshandling till Översiktsplan för 
Jägersro och uppdrar åt stadsbyggnadsnämnden att ställa ut planen för samråd. 
  

2. Kommunstyrelsen uppdrar åt stadsbyggnadsnämnden att inför granskningsskedet 
genomföra en utredning avseende godstrafikflöden i Jägersro, inklusive Fosie, 
Elisedal och Fredriksberg samt inarbeta utredningsresultaten i den fördjupade 
översiktsplanen. Effekterna av förändringar i infrastrukturen behöver belysas i 
ett bredare perspektiv eftersom framkomlighet för godstrafik är en 
verksamhetskritisk fråga för näringslivet i området. 

   

Jäv 
På grund av jäv deltar inte Anders Olin (SD) i beslutet. 

Beslutsgång 
Ordförande Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag. 
 
Anton Sauer (C) yrkar att det på sida 20 under "kultur och fritid" sist på stycket ska infogas 
meningen "Den historiska kopplingen till hästsport och Jägersro kan även ge platsen en 
kulturell identitet och bör uppmärksammas på olika sätt i den offentliga miljön". 
 
Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att kommunstyrelsen bifaller 
arbetsutskottets förslag. 

Reservationer och särskilda yttranden 
Anton Sauer (C) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande. 
 
Magnus Olsson (SD) och Rickard Åhman Persson (SD) avser lämna in ett särskilt yttrande, 
bilaga 25. 
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Anders Skans (V) och Emma-Lina Johansson (V) avser lämna in ett särskilt yttrande, bilaga 
26. 
 
Anton Sauer (C) avser lämna in ett särskilt yttrande, bilaga 27. 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 240812 § 377 Översiktsplan för Jägersro (Öp 2040) 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 240812 Översiktsplan för Jägersro (Öp 2040) 
• Stadsbyggnadsnämnden beslut 240528 § 142 Reservation (SD) och Särskilt yttrande 

(V) 
• Tjänsteskrivelse stadsbyggnadskontoret 
• Hållbarhetsbedömning bilaga samråd (Öp 2040) 
• Översiktsplan Jägersro samråd (Öp 2040) 
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§ 211 Remiss Justitiedepartementet - Kamerabevakning i offentlig 
verksamhet - lättnader och utökade möjligheter (SOU 2024:27) 

STK-2024-935 
 
Sammanfattning 
Stadskontorets remissvar begränsas till de förslag som kan få konsekvenser för kommunala 
verksamheter. Huvudförslaget i utredningen är att tillståndskravet i kamerabevakningslagen 
avskaffas. Stadskontoret bedömer att ett avskaffat tillståndskrav för kamerabevakning 
innebär risker för felaktig tillämpning som öppnar upp för godtycklighet och 
rättsosäkerhet. Detta kan leda till risker som medför större intrång i enskildas 
grundläggande fri- och rättigheter. 
 
Stadskontoret delar utredarens uppfattning att förslagen kräver ytterligare 
integritetsskyddsåtgärder och ett ökat behov av tillsyn för att se till att lagstiftningen följs. 
Stadskontoret konstaterar att tillståndskravet i sig upplevs inte som något hinder för 
kamerabevakning och att förtydligad lagstiftning och erforderliga resurser till 
Integritetsskyddsmyndigheten bör vara en mer rimlig åtgärd. Stadskontoret instämmer i 
utredarens bedömning om att det ska finnas integritetsskyddande åtgärder och 
rättssäkerhetsgarantier vid ett avskaffat tillståndskrav. Stadskontoret tillstyrker förslaget att 
det ska införas en rättslig grund för kommuners kamerabevakning som tydliggör 
kommuners ansvar för brottsförebyggande arbete. Stadskontoret välkomnar förslagen 
avseende förteckningskrav och dokumentationskrav eftersom dessa medför en tydlig 
koppling till de krav för personuppgiftsbehandling i EU:s dataskyddsförordning och den 
nationella dataskyddslagstiftningen.  
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 

1. Kommunstyrelsen godkänner kommunstyrelsens arbetsutskotts reviderade 
förslag till yttrande och skickar yttrandet till Justitiedepartementet. 

   

Beslutsgång 
Ordförande Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag. 
 
Helena Nanne (M) yrkar på följande ändringar gentemot arbetsutskottets förslag till 
yttrande: 

• Texten i avsnitt 9.3.3 ändras till: "Malmö stad delar utredningens bedömning". 3  
• Texten i avsnitt 11.6.2 ändras till: "Malmö stad tillstyrker utredningens förslag". 

 
Magnus Olsson (SD) yrkar bifall till Helena Nannes (M) yrkande. 
 
Anton Sauer (C) yrkar att skrivelsen på 13.8.2 ändras till "Malmö stad delar utredningens 
förslag". 
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Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att kommunstyrelsen bifaller 
arbetsutskottets förslag. 

Reservationer och särskilda yttranden 
Helena Nanne (M) och Håkan Fäldt reserverar sig mot beslutet och avser lämna in en 
skriftlig reservation, bilaga 28. 
 
Magnus Olsson (SD) och Anders Olin (SD) reserverar sig mot beslutet och avser lämna in 
en skriftlig reservation, bilaga 29. 
 
Anton Sauer (C) reserverar sig mot beslutet och avser lämna in en skriftlig reservation, 
bilaga 30. 

Beslutet skickas till  
Justitiedepartementet 
Stadskontoret, Avdelningen för intern ledning och stöd 
Stadskontoret, Hållbarhetsavdelningen 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 240812 § 381 med skriftlig reservation (M) Remiss 

Justitiedepartementet - Kamerabevakning i offentlig verksamhet - lättnader och 
utökade möjligheter (SOU 2024:27) 

• Kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till yttrande 240812 Remiss 
Justitiedepartementet - Kamerabevakning i offentlig verksamhet - lättnader och 
utökade möjligheter (SOU 2024:27) 

• G-Tjänsteskrivelse KSAU 240812 Remiss Justitiedepartementet - Kamerabevakning 
i offentlig verksamhet - lättnader och utökade möjligheter (SOU 2024:27) 

• Förslag till yttrande KSAU 240812 Remiss Justitiedepartementet - 
Kamerabevakning i offentlig verksamhet - lättnader och utökade möjligheter (SOU 
2024:27) 

• Remiss Justitiedepartementet - Kamerabevakning i offentlig verksamhet - lättnader 
och utökade möjligheter (SOU 2024:27) 

• Kamerabevakning i offentlig verksamhet – lättnader och utökade möjligheter (SOU 
2024:27) 
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§ 212 Remiss Justitiedepartementet - Biträde åt väljare 

STK-2024-766 
 
Sammanfattning 
Justitiedepartementet har bett om yttrande på promemorian ”Biträde åt väljare 
Ju2024/00970”. I promemorian föreslås ändringar i vallagen som innebär att en 
röstmottagare alltid ska vara närvarande när en väljare på grund av funktionsnedsättning 
eller liknande anlitar ett biträde för att göra i ordning sina röster eller ta valsedlar. 
Lagändringarna föreslås träda i kraft den 1 juni 2025. 
 
Det förordas att promemorians förslag till ändringar avstyrks och att kommunstyrelsen 
beslutar att avge yttrande till justitiedepartementet vari valnämndens yttrande åberopas. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 

1. Kommunstyrelsen godkänner kommunstyrelsens arbetsutskotts reviderade 
förslag till yttrande och skickar yttrandet till Justitiedepartementet. 

   

Beslutsgång 
Ordförande Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag. 
 
Helena Nanne (M) yrkar att Malmö stad ska tillstyrka utredningens förslag. 
 
Magnus Olsson (SD) instämmer i Helena Nannes (M) yrkande. 
 
Anton Sauer (C) instämmer i Helena Nannes (M) yrkande. 
 
Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att kommunstyrelsen bifaller 
arbetsutskottets förslag. 
 

Reservationer och särskilda yttranden 
Helena Nanne (M), Håkan Fäldt (M) och Anton Sauer (C) reserverar sig mot beslutet och 
avser lämna in en gemensam skriftlig reservation, bilaga 31. 
 
Magnus Olsson (SD) och Anders Olin reserverar sig mot beslutet och avser lämna in en 
skriftlig reservation, bilaga 32. 

Beslutet skickas till  
Justitiedepartementet 
Valnämnden 
Stadskontorets handläggare 
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Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 240812 § 380 med skriftlig reservation (M) Remiss 

Justitiedepartementet - Biträde åt väljare 
• Kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till yttrande 240812 Remiss 

Justitiedepartementet - Biträde åt väljare 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 240812 Remiss Justitiedepartementet - Biträde åt väljare 
• Förslag till yttrande KSAU 240812 Remiss Justitiedepartementet - Biträde åt väljare 
• Valnämnden beslut 240521 § 32 Reservation (M+C) och muntlig Reservation (SD) 
• Remissvar valnämnden 
• Remiss Justitiedepartementet - Biträde åt väljare 
• Biträde åt väljare 
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§ 213 Nämndinitiativ Helena Nanne (M) - Inga skattepengar till extremister 

STK-2024-1159 
 
Sammanfattning 
Helena Nanne (M) har inkommit med ett nämndinitiativ – Inga skattepengar till 
extremister. 
 
Vid gruppledarmöte den 28 oktober 2021 träffades överenskommelse om hantering av 
nämndinitiativ. Stadskontoret föreslår att kommunstyrelsen beslutar överlämna initiativet 
till stadskontoret för beredning i enlighet med överenskommelsen. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen föreslås besluta 
 

1. Kommunstyrelsen ger stadskontoret i uppdrag att bereda nämndinitiativet. 

Beslutet skickas till  
Stadskontoret, hållbarhetsavdelningen 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Nämndinitiativ Helena Nanne (M) - Inga skattepengar till extremister 

(tillgänglighetsanpassad) 
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Bilaga 1 

 

Särskilt yttrande 
 

Redovisning av delegeringsbeslut 
 

Kommunstyrelsen får vid varje sammanträde redovisat för sig de beslut som har tagits på 

delegation. 

 

Här redovisas det att Open Skåne har tilldelats 250 000 kronor och FN-föreningen 50 000 kronor. 

Hade vi Sverigedemokrater haft möjlighet att påverka beslutet hade vi röstat avslag på ärendena. 

 

 

Kommunstyrelsen 2024-08-14 

 

Magnus Olsson  

Anders Olin 

 

Med instämmande av 

Rickard Åhman Persson 

Anders Pripp 

 



Bilaga 2 

 

Särskilt yttrande 
 

STK-2024-1032 Årsredovisning 2023 FINSAM i Malmö samt tilldelning av medel 

för 2025 
 

Stadskontoret förordar att årsredovisningen för samordningsförbundet FINSAM i Malmö 2023 

läggs till handlingarna, att styrelsen beviljas ansvarsfrihet samt förfrågan om medelstilldelning för 

2025 beviljas. Kommunstyrelsens förslag till inriktning är att för 2025 bevilja FINSAM i Malmö 7 

098 500 kronor för finansiering av verksamheten för Malmö stads del. 

 

Sverigedemokraterna ser vikten av att samverka med andra aktörer för att få Malmöbor i arbete 

eller i studier, det ger ett stort mervärde och är viktigt för Malmös utveckling, precis som den är 

för individen som tar sig vidare.  

 

Resultaten för de olika projekten varierar relativt kraftigt och bör utvärderas närmre var för sig för 

att utvärdera huruvida projektet måste förändras, läggas ner, eller uppgå i andra former eller projekt. 

Generellt framgår det av 1699 har varit registrerade i uppföljningen, varav 765 har avslutats. Av 

dessa 765 individer har endast 269 individer skrivits ut i arbete och 36 har blivit utskrivna för 

studier. Detta ska ställas i relation vad projekten kostar, då det är av intresse för samtliga aktörer 

som är medfinansiärer. 

 

Kommunstyrelsen 2024-08-14 

 

Magnus Olsson  

Anders Olin 

 

Med instämmande av 

Rickard Åhman Persson 

Anders Pripp 

 



Bilaga 3 

 

Reservation 
 

7. Årlig rapport 2023 från Malmö stads råd för den nationella minoriteten romer 
 

Centerpartiet och Moderaterna har granskat Romska rådets årliga rapport för 2023 och vill 

härmed framföra våra gemensamma kommentarer på de framsteg och utmaningar som 

presenterats i rapporten. 

Båda våra partier uppskattar arbetet som gjorts i form av det öppna samrådet och utvecklingen av 

en handlingsplan inom den årliga rapporten. Det är dock tydligt att flera utmaningar kvarstår 

inom rådets arbete när man läser igenom handlingsplanen för staden. Centerpartiet och 

Moderaterna är särskilt oroade över rapportens brist på konkreta åtgärder och förslag att iaktta 

framöver inom rådets arbete. Vid flera sammanträden har samma fråga återkommande tagits upp 

i rådet: Hur kan vi ledamöter och ersättare, tillsammans med tjänstemännen och romer följa upp 

det arbete som genomförts? Det är varken tydligt för representanterna i rådet eller romernas 

representanter som deltar i mötena. Årliga rapporten saknar konkreta åtgärder för att adressera de 

brister som finns och planer på hur staden ska förbättra bildning och medvetenhet hos stadens 

anställda och invånare om romers situation. Bara för att ordet utbildning skrivs ut betyder det 

inte att problemet är löst. 

Centerpartiet och Moderaterna yrkade därför på att det enda rätta i situationen hade varit att 

skicka den årliga rapporten till kommunfullmäktige, för att en debatt hade kunnat leda till att 

rapporten fylls på med fler åtgärder som kan genomföras inom detta arbete. Våra partier vill på 

riktigt arbeta för att stärka minoriteten romers rättigheter i Malmö, inte endast skriva fina ord i en 

årlig rapport. 

Eftersom vårt förslag om att skicka ärendet till kommunfullmäktige inte gavs gehör, reserverar vi 

oss till förmån för eget förslag. 

 

Kommunstyrelsen 2024-08-14 

 

Helena Nanne (M)                   Håkan Fält (M)                   Anton Sauer (C) 

 

Med instämmande av 

 

John Eklöf (M)                        Tony Rahm (M)                  Farishta Sulaiman (M)   



Bilaga 4 

 

Särskilt yttrande 
 

STK-2024-865 Årlig rapport 2023 från Malmö stads råd för den nationella 

minoriteten romer   

 
Sverigedemokraterna har frivilligt valt att inte tillsätta våra platser i rådet. Anledningarna är fler men 

främst gäller det skandalen kring Romani kris som Kvällsposten avslöjade. Vi vill samtidigt vara 

tydliga med att självklart ska kommunen stå upp för den lagstiftning som finns kopplat till nationella 

minoriteter. Men inget av lagstiftningen reglerar i detalj hur arbetet med att tillgodose detta ska 

bedrivas.  

Vad gäller det som framkommer i rapporten har vi under flera år sagt nej till att fortsatt finansiera 

och samarbete med RIKC. Vi kan helt enkelt inte se att deras verksamhet gör någon nytta på riktigt 

och bidrar till att Romer blir en del av samhället och känner tilltro. Samma gäller den verksamhet 

som bedrivs av IRIS skolan. Vi har vid flera tillfällen påtalat och framfört våra synpunkter och 

kritik i gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden.  

 

Kommunstyrelsen 2024-08-14 

 

Magnus Olsson  

Anders Olin 

 

Med instämmande av 

Rickard Åhman Persson 

Anders Pripp 

 



Bilaga 5 

 

Särskilt yttrande 
 

Ärende 8. Återrapportering av fördelning av medel inom staden ur 

klimatstrategisk budget 2023 
 

Precis som Moderaterna påtalade när medlen fördelades har vi inga invändningar mot de tillskott 

som gjordes till nämnderna, men vi vill samtidigt understryka att ärendet i stor utsträckning utgör 

symbolpolitik snarare än ett långsiktigt strategiskt arbete. 

De medel som fördelas är en väldigt liten pott i jämförelse med det klimatarbete som nämnderna 

redan genomför i sin ordinarie verksamhet. 

Det ger naturligtvis bättre medial potential för den styrande minoriteten att göra på det här sättet, 

där pengar fördelas ut under året till projekt. Men det skulle ge betydligt mer effekt för Malmö 

stads klimatarbete att se till att verksamheten kan arbeta långsiktigt med tydliga 

budgetförutsättningar. 

 

 

Kommunstyrelsen 2024-08-14 

 

 

Helena Nanne (M) Håkan Fäldt (M) 

 

Med instämmande från, 

 

John Eklöf (M)  Farishta Sulaiman (M)  Tony Rahm (M) 



Bilaga 7 

 

Särskilt yttrande 
 

8. Återrapportering av fördelning av medel inom staden ur klimatstrategisk 

budget 2023    
 

Det är bra att medlen har använts så väl under 2023 för klimatstrategisk budget. Men från 

Centerpartiet finns det mycket att önska på vad som konkret genomförs inom budgeten. 

Klimatet kan inte stå och vänta som ett sidouppdrag utan den gröna omställningen behöver 

genomföras här och nu. 

Tidigare har Centerpartiet i kommunfullmäktige flera gånger lyft att Malmö borde anlita en extern 

miljö- och klimatkommission för halvtidsuppföljning av Malmös miljöprogram utan framgång.   

Centerpartiet lyfter detta särskilda yttrande för att vi önskar att återrapportering inte endast 

presenteras i projektformat utan som faktiskt beskriver vilka konkreta åtgärder som faktiskt 

genomförts för malmöbornas skattepengar.  

 

Kommunstyrelsen 2024-08-14 

 

Anton Sauer (C)   



Bilaga 6 

 

Särskilt yttrande 
 

STK-2023-661 Återrapportering av fördelning av medel inom staden ur 

klimatstrategisk budget 2023 
 

Kommunfullmäktige beslöt i budget 2023 om en extra satsning på klimat- och miljöfrågorgenom 

att tillföra medel på 10 000 000 kronor. Ärendet är en återrapportering för hur medlen har använts 

under 2023. 

 

Sverigedemokraterna ser det framöver som viktigt att det finns en tydlig plan för hur dessa medel 

ska användas. Vi ser exempelvis negativt på användningen av bidraget till en analys av lämpliga 

platser för etablering av vindkraft i Malmö. I tjänsteskrivelsen framgår det att:  

 
Med konsultstödanalyserades realistiska lägen för vindkraftsproduktion inom Malmö stads geografiska yta 

som underlag för nästkommande översiktsplan. I slutrapporten konstateras att det finns få platser, på land 

och till havs, där vindkraftsutbyggnad är möjlig. Förutsättningar att planera för vindkraft bedöms som något 

bättre till havs än till land. 

 

Sverigedemokraterna ställer sig kritiska till detta och således även användningen av stödet för att 

upprätta en sådan analys som har gjorts. 

 

Kommunstyrelsen 2024-08-14 

 

Magnus Olsson  

Anders Olin 

 

Med instämmande av 

Rickard Åhman Persson 

Anders Pripp 

   



Bilaga 8 

 

 

Särskilt yttrande 
 

STK2024-34 Uppföljning av visselblåsarärende 2024 
 

Ärendet gäller uppföljning av visselblåsarfunktionen och att kommunstyrelsen godkänner 

återrapporteringen. Vi Sverigedemokrater var positiva och är fortfarande till att funktionen infördes 

och finns, vi belyste dock problematik med denna typ av funktioner. 

Under tiden för funktionen har vi kunnat se hur anställd inom Malmö stad använder funktionen 

för sin aktivism med en egen politisk agenda mot icke likatänkande tjänstemän som skulle kunnat 

få förödande konsekvenser för den utsatta och där man kunnat fortsätta gömma sig bakom 

anonyma konton detta är baksidan av denna typ av funktion. 

Dock ska nämnas att staden hanterat detta beteende på ett ypperligt sätt men vi vill dock belysa 

denna problematik. 

 

 

 

 

Kommunstyrelsen 2024-08-14 

 

Magnus Olsson (SD) 

Anders Olin (SD) 

 

Med instämmande av 

Rickard Åhman Persson (SD) 

Anders Pripp (SD) 



Bilaga 9 

 

Reservation 
 

10. Modell för beslut och information om kommunens handlingsplan för 

brottsförebyggande åtgärder 
 

Centerpartiet och Moderaterna begärde att ärendet skulle återremitteras med följande 

tilläggsyrkande: 

1. Att handlingsplanen ska beslutas av kommunfullmäktige. Det är av yttersta vikt att 

handlingsplanen för kommunens brottsförebyggande arbete förankras och beslutas av 

hela kommunfullmäktige för att säkerställa en bred politisk förankring och 

ansvarstagande. 

 

2. Att stadskontoret ska redovisa en lägesbild och uppföljning via kommunstyrelsen om 

vilka konkreta åtgärder som genomförs inom ramen för den brottsförebyggande 

handlingsplanen. Detta för att säkerställa en kontinuerlig och transparent uppföljning av 

det brottsförebyggande arbetet. 

 

3. Att ett förhandlingsförslag tas fram och återkommer till kommunfullmäktige för beslut. 

För att garantera en effektiv och målinriktad strategi, önskar vi att ett förslag tas fram i 

samverkan och återförs till kommunfullmäktige för slutgiltigt beslut. 

Centerpartiet och Moderaternas yrkande syftade till att stärka och tydliggöra ansvarsfördelningen 

inom det brottsförebyggande arbetet i Malmö, samt säkerställa att alla berörda parter aktivt bidrar 

till att genomföra de nödvändiga åtgärderna för att öka tryggheten i Malmö. 

Då vårt förslag om återremiss inte gick igenom reserverar vi oss till förmån för eget förslag.   

 

Kommunstyrelsen 2024-08-14 

 

Helena Nanne (M)                   Håkan Fält (M)                   Anton Sauer (C) 

 

Med instämmande av 

John Eklöf (M)                      Farishta Sulaiman (M)           Tony Rahm (M) 

 



Bilaga 10 

 

 

Reservation 
 

STK-2024-887 Modell för beslut och information om kommunens handlingsplan 

för brottsförebyggande åtgärder   

 
Den 1 juli 2023 trädde den nya lagen om kommuners ansvar för det brottsförebyggande arbetet i 

kraft (2023:196). Den innebär en formalisering av samverkan och inriktning av kommunens 

brottsförebyggande arbete som många större kommuner haft sedan länge. I Malmö har 

formaliserad samverkan mellan stad och polis och ett gemensamt brottsförebyggande arbete 

funnits ungefär sedan millennieskiftet. 

 

Vi kan konstatera att det är tråkigt att den här typen av insatser och arbete mot kriminalitet behövs. 

Övriga partiers migrations och kriminalpolitik har tyvärr skapat ett samhälle präglat av problem 

kopplat till detta. Malmö stad gör mycket för att bekämpa och förebygga brott. Vi ser dock att mer 

kan och behöver göras. Främst vad gäller att satsa resurser i form av pengar.  

 

Sverigedemokraterna yrkande bifall till moderaternas tilläggsförslag. 

 

Kommunstyrelsen 2024-08-14 

 

Magnus Olsson  

Anders Olin 

 

Med instämmande av 

Rickard Åhman Persson 

Anders Pripp 



  

Bilaga 11 

 

Särskilt yttrande 
 

Ärende 11.Utvecklingsplan för kommungemensam IT och digitalisering 2025 
 

Omfattningen av verksamheten är mycket stor (årskostnader överstigande 300 Mkr) och extremt 

verksamhetskritisk. Verksamheter har under många år varit underinvesterad och kan – rätt 

utformad – ge stöd för att kraftfullt rationalisera stadens verksamhet. Föreliggande plan är den 

andra i sitt slag och har utvecklats i rätt riktning i jämförelse med föregående som var mer allmänt 

hållen. Vi anser att planen behöver utvecklas under kommande år och konkretiserasmed 

exempelvis följande: 

• En analys av nuvarande resurser ställt mot verksamhetens baskrav och möjliga 

effektiviseringar. Hur skulle en mer offensiv satsning se ut ur ett effektiviseringsperspektiv? Vilka 

avvägningar och restriktioner föreligger? Hur skulle en tidslinje se ut? 

• Uttalande om IT-säkerhetens status och satsningar framåt kopplat till kostnadsaspekter. 

• Kritiska faktorer för genomförande. 

 

 

 

Kommunstyrelsen 2024-08-14 

 

Helena Nanne (M) Håkan Fäldt (M) Anton Sauer (C) 

 

Med instämmande från, 

 

John Eklöf (M)  Farishta Sulaiman (M)  Tony Rahm (M) 

 



Bilaga 12 

 

Särskilt yttrande 
 

STK-2024-629 Utvecklingsplan för kommungemensam IT och digitalisering 

2025 
 

Servicenämnden har till kommunstyrelsen inkommit med Utvecklingsplan förkommungemensam 

IT och digitalisering 2025. Servicenämnden ska enligt Riktlinjer för IT och digitalisering (KF 2021-

03-31 §100) ta fram en flerårig utvecklingsplan som ska ge riktning för kommungemensam IT. 

Kommunstyrelsen ansvarar för att besluta om planen. Planen bygger på förvaltningarnas behov av 

stöd eller gemensam utveckling inom IT för kommande 1-4 år. Utvecklingsplanen som redovisas i 

ärendet utgör den plan för kommungemensam IT som beskrivs i Riktlinjer för IT och digitalisering 

och som servicenämnden ansvarar för att upprätta. 

 

Sverigedemokraterna ser det som viktigt att digitaliseringen alltid sker med Malmöbornas och 

medarbetarnas bästa för ögonen och aldrig blir ett självändamål. Digitaliseringen är viktig för att 

effektivisera verksamheten i vissa fall, samtidigt som det måste finnas alternativ i det fall det digitala 

slutar att fungera, exempelvis genom yttre (eller för den delen inre) påverkan. Analog hantering av 

ärenden måste kunna fungera vid behov, såsom vid kris eller krig eller i det fall Malmöbor som inte 

kan behärska den digitala tekniken är i behov av stöd som kräver analog hantering av ärenden. 

Digitalisering måste göras, men med omsorg och förståelse för båda parter som kan hantera 

digitaliseringen väl och de som har utmaningar med detta. 

 

 

Kommunstyrelsen 2024-08-14 

 

Magnus Olsson  

Anders Olin 

 

Med instämmande av 

Rickard Åhman Persson 

Anders Pripp 

   



  

Bilaga 13 

 

Särskilt yttrande 
 

12. Revidering av policy för Malmö stads internationella arbete 
 

Centerpartiet och Moderaterna anser att den föreslagna policyn hade behövt en skarpare 

inriktning och tydligare krav på konkreta internationella samarbeten och projekt som gynnar 

Malmö stads utveckling och medborgarnas välfärd. Våra partier hoppas att fokus framöver ligger 

på att policyn bör snäva in målen för internationellt arbete så att de tydligare kopplas till specifika, 

mätbara resultat som bidrar direkt till Malmös utveckling. Vi anser att det är viktigt att prioritera 

konkreta internationella projekt som har en tydlig koppling till kommunens kärnverksamhet och 

där inspiration från andra kan implementeras med önskad effekt. Vidare bör uppföljning och 

rapportering av de pågående internationella projekten stärkas för att säkerställa att de lever upp 

till förväntningarna från malmöborna och bidrar på ett konkret och påtagligt sätt. För vad är 

syftet med det internationella arbetet om Malmöbon inte konkret kan få på bordet vad som 

genomförs i praktiken.  

Vi hoppas framöver att i det fortsatta arbetet med den internationella policyn läggs stor vikt vid 

dessa aspekter och tjänstemän som politiker säkerställer att resurserna som läggs på 

internationella samarbeten har reella och mätbara effekter för staden och dess invånare. 

Internationella arbeten ska inte bara vara en punktlista på stadens hemsida utan det skrivas vad 

som konkret genomförs, med uppföljning och hur arbetet bidrar till staden effektivt och 

resultatorienterat till Malmös utveckling. 

 

Kommunstyrelsen 2024-08-14 

 

Helena Nanne (M)                   Håkan Fält (M)                   Anton Sauer (C) 

 

Med instämmande av 

John Eklöf (M)                      Farishta Sulaiman (M)           Tony Rahm (M) 



Bilaga 14 

 

Särskilt yttrande 
 

STK-2024-820 Revidering av policy för Malmö stads internationella arbete 
 

Nu gällande policy för Malmö stads internationella arbete STK-2015-1008 är ett 

kommunövergripande styrdokument som antogs av kommunfullmäktige andra november 2016. 

Styrdokumentet beskriver inriktning, prioriteringar och ansvarsfördelning för Malmö stads 

internationella arbete. Föreliggande dokument är en reviderad version av den tidigare policyn. I 

den reviderade versionen tydliggörs bland annat de rutiner som gäller för nämndernas information 

om EU-projekt till kommunstyrelsen. Kommunstyrelsen föreslås besluta kommunfullmäktige att 

godkänna reviderad policy för Malmö stads internationella arbete. 

 

Sverigedemokraterna ser det som positivt att rutinerna förtydligas. Däremot borde det ge upphov 

till en bredare diskussion kring ordningarna runt ansökningarna till EU-projekten och mandaten 

kopplat till dem.  

 

Kommunstyrelsen 2024-08-14 

 

Magnus Olsson  

Anders Olin 

 

Med instämmande av 

Rickard Åhman Persson 

Anders Pripp 

 



  

Bilaga 15 

 

Särskilt yttrande 
 

Ärende 13. Kommunfullmäktiges reglementen för nämnderna - en översyn 
 

Moderaterna och Centerpartiet är bekymrade över den ökade centralstyrning som det nya 

reglementet innebär. 

I det nya reglementet flyttas inflytande från de under kommunfullmäktige direkt underställda 

nämnderna till kommunstyrelsen. Exempelvis kommer nämnderna inte längre ha möjlighet att 

som tidigare tillskriva kommunfullmäktige med begäran om ändring i sitt eget reglemente, om 

nämnden ser behov av detta. 

Moderaterna och Centerpartiet ser risker med att den centralisering som sker riskerar att flytta 

inflytande längre bort från den operativa verksamheten, vilket i sin tur riskerar att skapa 

tungrodda processer och sämre service mot medborgarna. 

Vi förklarar oss därför fria att reversera denna centralisering när vi styr Malmö. 

 

 

Kommunstyrelsen 2024-08-14 

 

Helena Nanne (M) Håkan Fäldt (M) Anton Sauer (C) 

 

Med instämmande från, 

 

John Eklöf (M)  Farishta Sulaiman (M)  Tony Rahm (M) 

  



Bilaga 16 

 

Särskilt yttrande 
 

STK-2021-1338 Kommunfullmäktiges reglementen för nämnderna - en översyn  
 

Sverigedemokraterna kommer fortsatt i samband med att nämnderna tar beslut om antalet 

ledamöter och ersättare i arbetsutskotten yrka på 5 ledamöter och 5 ersättare. Tekniska nämnden 

har både en beredning där samtliga partier ingår och får information. Plus fler ersättare i 

arbetsutskottet får att säkerställa att fler partier får information och blir mer insatta. Detta borde 

gälla för samtliga nämnder.  

 

Vi är nöjda med att få till en tydligare skrivelse kopplat till när kallelsen ska skickas ut. Även andra 

synpunkter som vi har uppmärksammat i remissrundan har ändrats till det bättre.  

 

Kommunstyrelsen 2024-08-14 

 

Magnus Olsson  

Anders Olin 

 

Med instämmande av 

Rickard Åhman Persson 

Anders Pripp 

 



Bilaga 17 

 

Reservation 
 

14. Lokalförsörjningsplan för Malmö stad 2025-2034 
 

Moderaterna och Centerpartiet yrkade på att lokalförsörjningsplanen för Malmö stad bör 

återremitteras till stadskontoret för vidare bearbetning. Vår uppfattning är att stadskontoret, som 

beslutande organ, tillsammans med servicenämnden bör ansvara för att säkerställa att 

underhållsplaneringen av stadens befintliga lokaler inkluderas på ett utförligt och strukturerat sätt 

i lokalförsörjningsplanen. 

Det är av yttersta vikt att det beslutsorgan som har det övergripande ansvaret också har en direkt 

koppling till den operativa hanteringen av stadens lokaler, vilket vi anser att stadskontoret i 

samverkan med servicenämnden bäst kan tillgodose. Detta skulle garantera en mer sammanhållen 

och effektiv process för lokalförvaltning, vilket är avgörande för att möta stadens framtida behov 

och utmaningar på ett hållbart sätt. Nu har Malmö länge väntat på att en konkret 

lokalförsörjningsplan ska tas fram, trots oppositionens i flertal höjda röster om ändringar som 

skulle gynnat Malmö har förslag efter förslag ignorerats.  

Då vårt förslag om återremiss inte vann gehör, reserverar vi oss till förmån för vårt eget förslag. 

 

Kommunstyrelsen 2024-08-14 

 

Helena Nanne (M)                   Håkan Fält (M)                   Anton Sauer (C) 

 

Med instämmande av 

John Eklöf (M)                      Farishta Sulaiman (M)           Tony Rahm (M) 

 

 



Bilaga 18 

 

Reservation 
 

14.  Lokalförsörjningsplan för Malmö stad 2025-2034 
Vänsterpartiet yrkade på följande tillägg: 

Eget ägande 

Vi i Vänsterpartiet anser att kommunen i huvudsak ska äga de lokalerna som behövs för 

välfärdsverksamheterna, då har vi egen rådighet över lokalerna. Det ger oss en bättre 

planeringsmöjlighet och lägre driftskostnader. 

Förskolorna 

I ett läge där Malmös förskolor behöver förbättras och barngrupperna drastiskt behöver minskas 

borde Malmö stad satsa på att bygga mer och därigenom kunna minska barngrupperna. Detta 

hade inneburit mervärden som bättre arbetsmiljö, bättre verksamhet, bättre mående hos personal 

och barn och som en följd av detta enklare nyrekrytering och ett mycket bättre Malmö. 

LSS bostäder 

I senaste versionen av Socialstyrelsens föreskrifter och allmänna råd (SOSFS 2002:9) Bostad med 

särskild service för vuxna enligt 9 § 9 lagen (1993:387) om stöd och service till vissa 

funktionshindrade, LSS ges det allmänna rådet att en bostad med särskild service för vuxna enligt 

9 § 9 lagen (1993:387) om stöd och service till vissa funktionshindrade inte bör vara belägen i 

nära anslutning till en annan sådan bostad för att undvika en institutionell miljö. Socialstyrelsen är 

även mycket tydlig i sina rekommendationer att en gruppbostad bör ha tre till fem boende 

(Bostad med särskild service för vuxna enligt LSS, 2018). SOSFS 2002:9 medger dock en 

acceptans för fler boende under förutsättning att de boendes goda levnadsvillkor inte åsidosätts. 

När Funktionsstödsnämnden skickade Funktionsstödsprogrammet på remiss var brukar- och 

anhörigorganisationerna tydliga; de vill se framtidens LSS boenden byggde enligt Socialstyrelsens 

rekommendationer på tre till fem boende per gruppbostad. I den förslagna lokalbehovsplanen 

byggs det gruppbostäder med i huvudsak med sex boende.  

Trygghetsboende 

Vi vill att lokalförsörjningsplanen ska planera för biståndsbedömda trygghetsboende i kommunal 

regi. 

Lokaler ska kunna nyttjas av föreningslivet 

Vänsterpartiet vill att när vi bygger nya lokaler ska dessa anpassas för att kunna användas av 

föreningslivet utanför det ordinarie användandet. 

Värmestuga 

Vi vill att det i lokalförsörjningsplanen ska finnas planer var värmestugor för de hemlösa ska 

finnas varje vinter. 



Yrkanden: 

1. Välfärdslokalerna ska i huvudsak ägas av kommunen 
2. Vi ska bygga nya förskolor för att kunna minska antalet barn per barngrupp 
3. LSS bostäder ska planeras utifrån Socialstyrelsens riktlinjer där 3-5 platser per boende är 

norm 
4. Biståndsbedömda trygghetsboende ska ingå i planen 
5. Lokalerna ska byggas så föreningslivet kan utnyttja dessa när ordinarie verksamhet är 

stängd 
6. En långsiktig plan för värmestugor för hemlösa ska finnas i planen.  

 

När våra yrkande avslogs så reserverar vi oss. 

 

 

Kommunstyrelsen 2024-08-14 

 

Emma-Lina Johansson 

Anders Skans 

 

Med instämmande av 

Tobias Petersson 

Sadiye Altundal   



Bilaga 19 

 

Särskilt yttrande 
 

STK-2023-1703 Lokalförsörjningsplan för Malmö stad 2025-2034  
 

I ärendet presenteras förslag till Lokalförsörjningsplan för Malmö stad 2025–2034. Den utgör 

stadens övergripande styrdokument för planeringen av verksamhetslokaler. I planen ges en 

övergripande bild av det befintliga beståndet av verksamhetslokaler, vad lokalerna kostar samt 

framtida behov av lokaler inom olika verksamhetsområden.  

 

Den demografiska utvecklingen är en av de viktigaste planeringsförutsättningarna för Malmö stads 

lokalplanering. I den senaste befolkningsprognosen från våren 2023 prognosticeras en något lägre 

befolkningstillväxt framöver jämfört med vad Malmö har haft under senare tid. Om denna 

utveckling blir verklighet kommer behovet av kommunal service, och därmed verksamhetslokaler, 

inte att öka lika fort framöver. Samtidigt skiljer sig den förväntade befolkningstillväxten mycket åt 

mellan olika åldersgrupper.  

 

En annan faktor som kan komma att påverka stadens samlade lokalkostnader framöver är den 

planerade utbyggnaden inom kultur- och fritidsverksamheterna. Inom fritidsverksamheten 

planeras bland annat för en utbyggnad av is- och simhallar samt utveckling av Stadionområdet. 

Inom kulturverksamheten planeras exempelvis för ett nytt konstmuseum och ett nytt 

centralmagasin. Denna utbyggnad täcks inte inom demografiuppräkningen av nämndernas 

ekonomiska ramar utan skulle kräva ekonomiska tillskott till kultur- respektive fritidsnämnden. Vi 

ser nu att det bör finnas möjligheter för Malmö stad att satsa på fritidsverksamheter och olika 

anläggningar kopplat till idrott och fritid. Vi föreslår också att kommunen fortsatt har som ledord 

att bättre äga än hyra lokaler.  

 

Kommunstyrelsen 2024-08-14 

 

Magnus Olsson  

Anders Olin 

 

Med instämmande av 

Rickard Åhman Persson 

Anders Pripp 

 



Bilaga 20 

 

Reservation 
 

19. Ansökan om lokalanskaffning genom investering av nybyggnation gällande 

Regndroppens förskola inom fastigheten Badankan 1 
 

I ärendet tas ställning till ansökan om lokalanskaffning. I det nu beslutade ärendet om 

lokalanskaffning kan vi läsa att förskolan planeras för 120 förskoleplatser med en friyta om 27 

kvm per plats, med hänvisning till en nära intill liggande park. Undantagen i 

stadsbyggnadskontorets riktlinjer medger visserligen en så liten friyta som 25 kvm, just i fall där 

det finns en park i närheten. Vänsterpartiet menar dock att en park inte nödvändigtvis ersätter 

förskolegården. I en park krävs mer av personalen eftersom parker inte är inhägnade. Detta kan 

komma att innebära att vistelser i parken uteblir t.ex vid ansträngda bemanningssituationer, vilket 

i och med återkommande nedskärningsbudgetar är en verklighet på Malmös förskolor.  

Vänsterpartiet yrkade att förskolan skulle planeras för det antalet barn som medger en friyta som 

Boverket rekommenderar, nämligen 30 kvm. Detta eftersom vi anser att barnens möjlighet till en 

bra utemiljö bör prioriteras. 

När våra yrkande avslogs så reserverar vi oss. 

 

Kommunstyrelsen 2024-08-14 

 

Emma-Lina Johansson 

Anders Skans 

 

Med instämmande av 

Tobias Petersson 

Sadiye Altundal   



Bilaga 21 

 

Särskilt yttrande 
 

Ärende 19. Ansökan om lokalanskaffning genom investering av nybyggnation 

gällande Regndroppens förskola inom fastigheten Badankan 1 
 

Förskolenämndens lokalkostnader har under de senaste åren skenat kraftigt. Moderaterna har 

länge drivit frågan om insatser för att sänka förskolans lokalkostnader, ofta utan gehör från andra 

partier. I fallet kring Regndroppens förskola hamnar internhyran på 52 000 kr/plats, en 

rekordsumma som för bara något år sedan hade varit otänkbar. Inflation och prisjusteringar står 

absolut för en del av de ökade lokalkostnaderna, men förskolans lokalkostnader och internhyror 

har ökat långt mycket mer än vad inflationen har gjort. Med anledning av detta yrkade 

Moderaterna på ett tillägg i förskolenämnden, som glädjande nog vann nämndens gehör. 

 

 

Kommunstyrelsen 2024-08-14 

 

 

Helena Nanne (M) Håkan Fäldt (M) 

 

Med instämmande från, 

 

John Eklöf (M)  Farishta Sulaiman (M)  Tony Rahm (M) 



Bilaga 22 

 

Särskilt yttrande 
 

19. Ansökan om lokalanskaffning genom investering av nybyggnation gällande 

Regndroppens förskola inom fastigheten Badankan 1 

Centerpartiet i Malmö ser en risk med att staden investerar i stora och dyra förskolor, särskilt i en 

tid när befolkningsprognoser visar en marginell minskning av antalet yngre barn fram till 2033. 

Det finns en oro för att dessa stora enheter kan bli svåra att fylla och att deras monofunktionella 

design gör dem svåra att använda till andra ändamål. 

Detta riskerar att leda till en ökad likriktning inom Malmös förskolor, där mindre och alternativa 

verksamheter kan tvingas stänga. En sådan utveckling skulle minska valfriheten för Malmös 

föräldrar, något som vi i Centerpartiet ser som mycket problematiskt. 

 

Kommunstyrelsen 2024-08-14 

 

Anton Sauer (C)  



Bilaga 23 

 

Särskilt yttrande 
 

STK2024-844 Ansökan om lokalanskaffning genom investering av nybyggnation 

gällande Regndroppens förskola inom fastigheten Badankan 1 
 

Ärendet gäller lokalanskaffning för nybyggnation av förskola inom fastigheten Badankan 1. 

Förskola med 120 platser kommer att placeras på de tre nedre våningsplanen med lägenheter 

ovanför som ska uppföras och ägas av MKB. 

Detta ärende inskränker på människors boende miljö i en riktning som vi Sverigedemokrater anser 

är direkt skadliga, den utemiljö som kommer att finnas kommer ej att vara tillgänglig för de boende 

mer än när förskolan är stängd. Att utemiljö är en viktig del för trivsel framgår i flera studier som 

även visar på att hög utevistelse är kopplat till ett bättre mående. I detta fall kommer det 

pensionerade paret inte kunna sätta sig på gården en fin dag med sitt morgonkaffe, sommarlovs 

barn hänvisas till andra platser eller en takterrass.  

Alla dessa negativa parametrar som inskränker och påverkar människors mående och villkor 

negativt är en följd av dålig politik där förtätningens negativa konsekvenser är direkt skadliga och 

dåliga för människor som ska bo här. 

Vi tycker att detta är ett direkt dåligt förslag i en riktning som vi absolut tar avstånd från.  

 

Kommunstyrelsen 2024-08-14 

 

Magnus Olsson (SD) 

Anders Olin (SD) 

 

Med instämmande av 

Rickard Åhman Persson (SD) 

Anders Pripp (SD) 



Bilaga 24 

 

Reservation 
 

20. Begäran om överföring av kommunbidrag från ramen för 

bostadsanpassningsbidraget till ramen för stadsbyggnadsnämnden 
 

Ännu en gång föreslås en överflyttning mellan stadsbyggnadsnämndens budgetramar och som 

tidigare tillfällen yrkade Moderaterna och Centerpartiet avslag. Bostadsanpassning har en egen 

ram eftersom Malmö stad inte kan påverka den, därför ska den inte användas som 

budgetregulator. Dessa förflyttningar är inte en långsiktig lösning utifrån att konjunkturerna går 

upp och ner. Istället krävs en mer långsiktig modell som kan hantera svängningarna på 

marknaden.  

Då vårt förslag ej vann gehör reserverar vi oss till förmån för eget yrkande. 

 

 

 

Kommunstyrelsen 2024-08-14 

 

Helena Nanne (M) Håkan Fäldt (M) Anton Sauer (C) 

 

Med instämmande från, 

 

John Eklöf (M)  Farishta Sulaiman (M)  Tony Rahm (M) 



Bilaga 25  

 

Särskilt yttrande 
 

STK2024-965 Översiktsplan för Jägersro 
 

Ärendet gäller Översiktsplan för Jägersro ÖP 2040 där kommunstyrelsen beslutar att godkänna 

förslag till samrådshandling till Översiktsplan samt att genomföra en utredning kring 

godstrafikflöden i området. Vi anser att granskningen av godstrafiken är bra, det vore direkt 

förödande att omvandla gator till stadshuvudgator i ett område som till största del omfattas av 

verksamheter som är beroende av transporter, att inte ha detta i åtanke har också medfört att 

Pågens bageri inom annan plan väljer att flytta, så vi anser att det är sunt att se över detta. 

 

I stadsbyggnadsnämnden har vi haft förslag på strykningar av stadshuvudgator just av denna 

anledning. Vi har även haft strykningar av bevarande av byggnader och detta gäller ridhallsläktaren 

som är helt obrukbar och inte kommer att fylla någon funktion och samtidigt göra en väldigt stor 

andel mark helt obrukbar. Dock anser vi att korsvirkeshuset bör bevaras då detta används än i dag 

och är i ett bra skick, samtidigt anser vi att arkitekturen i området ska följa denna riktning och vara 

i en klassisk riktning. 

 

Att man i området bevarar eller uppför något som historiskt kan påminna om platsen och dess 

funktion ser vi som en bra tanke som vi välkomnar. 

 

Kommunstyrelsen 2024-08-14 

 

Magnus Olsson (SD) 

Rickard Åhman Persson (SD) 

 

Med instämmande av 

Anders Pripp (SD) 



Bilaga 26 

 

Särskilt yttrande 
 

27. Översiktsplan för Jägersro (Öp2040) 
Jägersro är ett unikt område som i dagsläget i stort sett enbart består av hårdgjorda ytor. Här har 

vi en möjlighet att bygga framtidens gröna, hållbara stad. Vi välkomnar att den fördjupade 

översiktsplanen har med stadsodling, något som vi tryckt på för sedan början av planprocessen. 

Vi önskar att de gröna ambitionerna sträckte sig ännu längre, där vi också tycker att man kan 

ifrågasätta inriktningen att planera för att tillgodose ett bilbehov som utgår från dagens trafik- och 

mobilitetssituation, då vi vet att vi i framtiden måste transportera oss mer hållbart än så. Den 

sociala hållbarheten är också viktig för att bygga framtidens stad. Vi önskar att det i området ges 

förutsättningar för att kollektiva boendeformer ska kunna finnas, något som vi kommer arbeta 

för att det ska specificeras i kommande detaljplaner. 

 

 

Kommunstyrelsen 2024-08-14 

 

Emma-Lina Johansson 

Anders Skans 

 

Med instämmande av 

Tobias Petersson 

Sadiye Altundal   



Bilaga 27 

 

Särskilt yttrande 
 

27. Översiktsplan för Jägersro (Öp 2040) ￼    

Centerpartiet ser en risk med att koncentrera all handel och service till Jägersro Centrum. Vi vill 

istället se Jägersro utvecklas som en levande och blandad stadsdel där de boende har nära till både 

service och rekreation. En decentralisering av verksamheter i området skulle gynna lokala företag 

och bidra till att skapa ett mer dynamiskt och trivsamt bostadsområde. Det är också avgörande 

att kollektivtrafiken planeras så att hela området blir tillgängligt, för att undvika att stadsdelen blir 

alltför bilberoende. 

Vi anser dessutom att det är viktigt att bevara och lyfta fram det kulturhistoriska arvet från 

travbanan. Därför föreslog vi att översiktsplanen under "Kultur och Fritid" på sida 20 skulle 

kompletteras med följande mening: "Den historiska kopplingen till hästsport och Jägersro kan 

även ge platsen en kulturell identitet och bör uppmärksammas på olika sätt i den offentliga 

miljön". På så sätt kan platsens arv bevaras och bidra till områdets unika identitet när det 

omformas. 

Kommunstyrelsen 2024-08-14 

 

Anton Sauer (C)   



Bilaga 28 

 

Särskilt yttrande 
 

Ärende 28. Remiss Justitiedepartementet - Kamerabevakning i offentlig 

verksamhet - lättnader och utökade möjligheter (SOU 2024:27) 
 

Moderaterna yrkade på följande ändringar i förslaget till yttrande: 

Texten under 9.3.3. Ändras till: ”Malmö Stad delar utredningens bedömning.”  

Texten under 11.6.2. Ändras till: ”Malmö Stad tillstyrker utredningens förslag.” 

Kamerabevakning är ett viktigt verktyg för att motverka och förebygga brott. Det är viktigt även 

för andra än brottsbekämpande myndigheter, inte minst för kommuner, för att bidra till att skapa 

trygga städer. 

Det är därför välkommet att regeringen nu tagit initiativ för att säkerställa att fler får tillgång till 

rätt verktyg för att ta sitt ansvar i det brottsförebyggande arbetet. Malmöborna förtjänar politiker 

som gör allt för att invånarna får sin rätt till trygghet tillgodosedd och kommunstyrelsens 

arbetsutskott borde därför naturligtvis ha ställt sig bakom Moderaternas ändringsförslag. 

Då vårt förslag ej vann gehör reserverar vi oss till förmån för eget yrkande. 

 

 

Kommunstyrelsen 2024-08-14 

 

 

Helena Nanne (M) Håkan Fäldt (M) 

 

Med instämmande från, 

 

John Eklöf (M)  Farishta Sulaiman (M)  Tony Rahm (M) 
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Reservation 
 

STK-2024-935 Remiss Justitiedepartementet – Kamerabevakning i offentlig 

verksamhet – lättnader och utökade möjligheter (SOU 2024:27) 
 

Huvudförslaget i utredningen är att tillståndskravet i kamerabevakningslagen avskaffas. 

Stadskontoret bedömer att ett avskaffat tillståndskrav för kamerabevakning innebär risker för 

felaktig tillämpning som öppnar upp för godtycklighet och rättsosäkerhet. Detta, menar 

Stadskontoret, kan leda till risker som medför större intrång i enskildas grundläggande fri- och 

rättigheter. 

 

Sverigedemokraterna ser att åtgärden är nödvändig och proportionerlig med hänsyn till den 

allvarliga situationen med ökad kriminalitet. Därmed yrkade vi under sammanträdet att 

kommunstyrelsen skulle tillstyrka förslagen i sitt yttrande. Då yrkandet inte vann gehör reserverar 

vi oss mot beslutet. 

 

Kommunstyrelsen 2024-08-14 

 

Magnus Olsson  

Anders Olin 

 

Med instämmande av 

Rickard Åhman Persson 

Anders Pripp 



   

Bilaga 30 

 

Reservation 
 

28. Remiss Justitiedepartementet – Kamerabevakning i offentlig verksamhet - 

lättnader och utökade möjligheter (SOU 2024:27) 
 

Centerpartiet yrkade för att man skulle ändra texten under avsnitt 13.8.2 till:  

“Malmö stad delar utredningens förslag[...]” 

Kameraövervakning är en fråga där Centerpartiet förstår dess praktiska element vid 

brottsbekämpning, samtidigt som vi vill värna om den personliga integriteten. Det finns flertalet 

exempel på hur kriminalitet endast flyttar och hur brottslingar snabbt ger med sig om hur en 

övervakningskamera fungerar när den väl installeras.  

En kamera hindrar inte alla brott och trots att den kan skapa en tillfällig känsla av trygghet, kan 

den även bidra till en upplevd otrygghet bland fler. Det är viktigt att politiken går efter praktisk 

kunnighet och ser till att vi kan ha folk ute på gatan fler timmar av dygnet, med ljusbelysning, 

förebyggande arbete redan i tidig ålder och kvarterskultur med BID och andra lokala föreningar 

som redan idag gör ett jättearbete för unga som dras in i kriminalitet.  

Visitationszoner, tusentals kameror och hårdare tilltag är inte enda svaren på att lösa 

gängkriminalitet och brottslighet. Det gäller att alla instanser ihop med polisen samverkar 

tydligare och aktiverar föräldrar inom områdena att själva ta tag i problemen. Seved i Malmö är 

ett fantastiskt exempel på detta. 

Forskning visar att mer kameraövervakning inte förebygger våldsbrott, men kan leda till en 

upplevd falsk trygghet, och flyttar problemen snarare än att lösa dem. 

Centerpartiet i Malmö fokuserar på att bygga förtroende och förebygga brott genom närvarande 

polis och skapandet av mötesplatser mellan polisen och invånarna. Vi tror på att skapa en trygg 

stad genom gemenskap och förebyggande åtgärder, inte bara genom övervakningskameror.  

 

Malmö bör använda övervakningskameror på ett ansvarsfullt och restriktivt sätt i offentliga 

miljöer. Stadsplaneringen i Malmö ska inriktas på att öka antalet arbetsplatser och verksamheter i 

utsatta områden, för att skapa mer aktivitet och närvaro på gator och torg. 

Malmö ska utveckla ett program för att främja kontakt mellan blåljuspersonal och skolelever, i 

syfte att förebygga brottslighet redan i ung ålder. 

Då vårt förslag om ändring av text inte gick igenom reserverar vi oss för vårt yrkande.  



   

Kommunstyrelsen 2024-08-14  

 

Anton Sauer (C)   
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Reservation 
 

29. Remiss Justitiedepartementet - Biträde åt väljare 

 
Moderaterna och Centerpartiet yrkade att kommunstyrelsen skulle föreslås att bifalla det 

remitterade förslaget. 

Det är av grundläggande betydelse för demokratin att val är fria och hemliga. Rätten för vissa 

väljare med funktionsnedsättning eller liknande att få hjälp vid röstning är ett undantag från 

huvudregeln om att valhandlingen ska ske i enskildhet och utan insyn. Ett undantag som 

motiveras av intresset av att göra det möjligt att rösta för personer som annars inte hade kunnat 

delta i valet. Då regleringen innebär en avvikelse från huvudregeln om valhemlighet är det dock 

angeläget att så långt som möjligt säkerställa att den inte ger utrymme för otillbörlig påverkan på 

väljaren. 

Valobservationer visar att det inte kan uteslutas att det förekommer otillbörlig påverkan i 

samband med att en väljare anlitar en person som hjälper honom eller henne att göra i ordning 

sina röster eller ta valsedlar. Detta skulle till exempel kunna avse situationer där väljaren får hjälp 

av en annan person i familjen eller att väljaren får hjälp av personal som väljaren är beroende av i 

sin vardag.  

Om en röstmottagare alltid skulle vara närvarande vid röstningen minskas risken för att den som 

hjälper väljaren gör ett annat val än det väljaren önskar. För att stärka väljarens skydd mot 

otillbörlig påverkan av den person som väljaren själv utser föreslås därför i det remitterade 

förslaget att hjälpen bakom valskärmen respektive avskärmningen av valsedelsställ alltid ska ske i 

närvaro av en röstmottagare. Röstmottagare omfattas av tystnadsplikt och genomgår en 

obligatorisk utbildning för att kunna förordnas som röstmottagare. 

Då vårt förslag ej vann gehör reserverar vi oss till förmån för eget yrkande. 

 

Kommunstyrelsen 2024-08-14 

 

Helena Nanne (M) Håkan Fäldt (M) Anton Sauer (C) 

 

Med instämmande från, 

 

John Eklöf (M)  Farishta Sulaiman (M)  Tony Rahm (M) 
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Reservation 
 

STK-2024-766 Remiss Justitiedepartementet – Biträde åt väljare 
 

Justitiedepartementet har bett om yttrande på promemorian ”Biträde åt väljare Ju2024/00970”. I 

promemorian föreslås ändringar i vallagen som innebär att en röstmottagare alltid ska vara 

närvarande när en väljare på grund av funktionsnedsättning eller liknande anlitar ett biträde för att 

göra i ordning sina röster eller ta valsedlar. Lagändringarna föreslås träda i kraft den 1 juni 2025.Det 

förordas att promemorians förslag till ändringar avstyrks och att kommunstyrelsen beslutar att avge 

yttrande till justitiedepartementet vari valnämndens yttrande åberopas. 

 

Sverigedemokraterna ser förslagen från Justitiedepartementet nödvändiga för att se till att biträdet 

fullföljer sitt uppdrag på ett korrekt sätt. Därmed yrkade vi under sammanträdet att 

kommunstyrelsen skulle tillstyrka förslagen i sitt yttrande. Då yrkandet inte vann gehör reserverar 

vi oss mot beslutet. 

 

 

Kommunstyrelsen 2024-08-14 

 

Magnus Olsson  

Anders Olin 

 

Med instämmande av 

Rickard Åhman Persson 

Anders Pripp 
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